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EXAMINATION CONTINUED 

BY MR. HANES: 

Q. 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

A 

You are the same Mr. Cleofus Gonzalez who was 

nere yesterday, are you not? 

Yes, sir, 

Yesterday we were discusshg the l'actual aspects 

of your terminating your em~Joyment with the 

Farm and Ranch, are you following me? 

Yes, sir. 

If at any time I as~ a question you don't 

understand, would you please let me know before 

you try to answer it? 

Yes, sir. 

And that way, I can assume you are giving me the 

correct answer, as best you can make lt? 

That is right, sir. 

Now, I think we established you had an argument 

with 0, P. Carrillo. Would you please tell us 

the date you quit the Farm and Ranch Store? 

~ can•t recall the date, sir. 

The month, perhaps, and the year? 

Well, probably it was some time in 1972. 

All rlght • '12, would it be in --

Probably the middle of the y~ar. 
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'-<. would it be about May? 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Yes, I think !.twas May. Yes, sir, it was May, 

because I worked all month in June in Corpus. 

Also, yesterday, I believe you indicated to the 

Court that you really had not quit the county, 

you had only taken some vacation time you had 

coming to you? 

That is right, sir. 

You have testified several times in connection 

with the various proceedings involving o. P. 

Carrillo, have you L t? 

Yes, sir. 

And before this Court and before this Judge is 

the first time you have indicated you were on a 

vacation when you quit the Farm and Ranch in 

May, 1972, is it not, sir? 

Well, I don't recall if I did tell them that I 

was on vacation or they didn't ask me, that ls 

how come I didn•t tell them. 

Didn't you tell them you got so mad you went to 

Corpus and got a job? 

Well --

Did you tell them that or not, that you just got 

mad, and so mad you went home and 'll'en t to Corpus 

Christi and got a job at Page Airways, ls that 
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A 

Q 

A 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

A 

Q 

A 

Q 

what you told them in Austin? 

Yes, sir. 

Is that true? 

Yes, slr. 

So you did get mad and get a job in Corpus? 

Yes, s1r. 

And you didn't say anything in r~stln about 

going on va~stion? 

I don•t recall, slr. 

Do you have any doubt ln your mind as to whether 

yoll mentioned a vsc .. ';ion anywhere else except tn 

this Court and before this Judge? 

As a metter of fact, you know you didn't? 

That is correct, sir • 

And you were indeed mad at o. P. Carrillo when yo~~ 

qutt the J'Rrm and Ranch tn Nay, 1972, weren't y:>u?, 

No, sir. 

You had quit a job that lasted for some ten or 

twelve years, bad you not? 

Well --

Did you, yes, ~r no? 

Yea, sir • 

Ia 1t true that the very next month th~t you 

celled the DPS and told them count; trucks wer~ 

halll1ns grain for o. P. carrlllo, ror the month 
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after you quit? 

2 A That same year? 

3 Q No, in '74, ~hen you quit working in Precinct 3 

and started working for Mr. Parr as a welfare man. 

5 A Would you ask me that again, sir? 

6 Q All right. I don't want to confuse you on it. 

7 After you quit the Farm and ~anch in May, 

8 1973, and then went to Corp~s, Ramiro Carrillo 

9 talked you into coming back to work for the 

10 county? 

11 A Yes, sir. 

12 Q And you went to work for Precinct 3? 

13 A Correct, sir. 

14 Q At the Farm and Ranch Store? 

IS A That is where he has his office. 

16 Q That is where you worked, is it not? 

17 A Yes, sir. 

18 Q So you were actually on the scene at the Farm and 

19 Ranch Store after June, 1972? 

A Yes, sir. 

''21 Q Up until about what time? 

A May, 1974. · 

Q Until May, 1974, when you went to talk with 

Archer Parr? 

· 25 A ·Yes, sir. 
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And Mr. Archer Parr gave you a new job? 

Correct, sir. 

And that is when you joined forces with Archer 

Parr against your old friend --

MR. ODAM: I d:ljec t to the form of 

the question. It is misleading as to 

the form of the quest!~. 

MR. HANES: Maybe I can rephrase 

1 t. 

THE MASTER: I was prepared to 

overrule iL. but if you want to rephrase 

it, that is fine. 

MR. HANES: I think the objection 

has tutored the witness to where that 

question is no longer viable. 

(By Mr. Hanes:) When you quit the Farm and Ranch 

in May, 1973, you went to see Archer Parr, did 

you not? 

I did, sir. 

And Mr. Parr told you at that time that he was 

going to give you a new job? 

Yes, for the meantime. 

And when he got things settled down, you were 

going to have your old job back? 

Yes, sir. 
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Q So at that point in time you b~came a member of 

2 t~~ Arch~r Parr ~olftical faction, dfd you not? 

3 A No, sir. 

4 Q W~ll, you didn't ~~t any cut in pay, did you, 

5 when you mov~d ov~r from t~e farm and ranch 

6 Pr~cinct 3 to a welfare offic~r working for 

7 Archer Parr? You ~ot the same kf,d of money, 

8 didn'.t you? 

9 A I ~ot a llttle bit raise. 

W Q Oh, you ~ot a raise? 

II A Yes, sir. 

12 Q When you quit Precinct 3 and went to work for 

13 Mr. Archt-r Parr? 

U A I didn't ~o to work, I just went and thanked him 

lS for the job, 

~ Q w~ll, h~ ~av~ you the new job. didn't he? 

U A Well, he 

H Q Well, did he or not? 

19 A He just sai.d for me to kePp on worki.n~. 

10 Q Did he ~f.ve you the new 1oh, Mr. Gonzalez, or 

II no,t? 

• A Well, he just sAid a while a~o -- yes, he dfd, 

l:t Q .Df.d he? 

IS Q D.oes it ~a in you to ~ay that ~1r. Archer Parr ~av~ 
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you the new job? Ar~ you rPluctant to tell us 

that, to tell this jud~P that? 

A I dt~n't ~et your ~uestion, str. 

Q Why ar~ you reluctant to tell this court that 

Mr. Archer Parr ~ave you a new job? 

A r ~uf'ss 

Q ArP you embarrass~d about that? 

A No, sir. no, sir. 

Q All rl~ht, you took the job~ didn't you? 

A I dtd, I wa~ working, I was workin~ there. I 

want~d to k~P~ on wotking to make a living. I 

have to work. 

Q And you took the nE'!W .1ob and the raise in May, 

didn't you? 

A Yes. sir. 

Q And you took this nE'!w 1ob tn May of 1974? 

A Yes, sf.r. 

Q All rt~ht, and it was in June of 1974 when you 

called the De~artment of Public Safety, accordin~ 

to you, and told them that trucks wer~ haulin~ 

~rain that b~lon~ed tn 0. P. Carrillo, isn't that 

corrE"ct? 

A That 1.R trUE'. 

Q So the story you told the court yesterday about 

havfn~ some f~plfn~ for the citizens of the 
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community who couldn't ~et thPfr trucks fnspectPcl. 

that was sort of an afterthou~ht, wasn't it, Mr. 

Gonzale:z? 

A No, it was ;ust 

Q WPll, thP truth is you wanted rev~n~e on 0. P. 

Carrillo, didn't you? 

A No, ~dr. 

0 Dfdn't you tell thP people ~f thP House of 

RPprPSPntatlves up In Austin that you called the 

DPS bPcause 0. P, C~rrillo had caused some of 

your friends to ~et ftrPd from thf'ir johs? 

A No, si_r. 

0 Do you remember talktn~ about that to them? 

A No, str. 

Q Did you call thP shPriff fn June of 1974 aftf'r 

you joinPd forces with Archf'r Parr and took the 

new iob with thP raise fn pay? 

A I d f. dn 't. sir. 

Q Were you present when the sheriff was called about 

trucks haulfn~ ~rain for 0. P. Carrillo? 

A I thfnk I was sir, yes, sir. 

Q What do you mean you think you were? You were 

or you were not. Were you there or not? 

A I was. 

Q All ri~ht, what sheriff did you call; what w~s 
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2 A WP.ll --

3 MR. ODAM: Your Honor, the witness 

4 1u~t testifi~d the last QUPstton he dtd 

s not call the sheriff. 

6 THE MASTER: That ts corr~ct. 

7 Q How do you know that the -- w~ll hav~ you ever 

8 said under oath that you called the sheriff tn 

9 tell him about trucks carrytn~ ~rafn for 0. P. 

10 Carrillo? 

11 A No, sir. 

12 Q D~ you r~call ln Austin, Texas, on the 20th day 

13 of Hay, 1975. testi. fyin~ b~forE' the HousP ~roup 

14 ~n Austfn? 

~ A YPs, sir. 

16 Q All ri~ht, do you rE>membE>r a auestfon bein~ asked 

17 of you at that time? 

18 MR. HAYNES: Pa~e 151, Counsel. 

19 Q "Why di.dn't you call thE> sheriff's officE>~' This 

'21 

24 

2S 
J~· 

has to do with the business of your claim that 

~ounty trucks werE> haulin~ ~rain belon~:Ln~ to 

0. P. Carrillo. Do you remember that question 

bein~ asked of you, "Why rlidn't you call the 

sheriff'!! offf.ce?" Was tt askE'd o-F you or not, 

clo you remembP.r? 
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A I .don't remember really, but --

2 Q Well, tf' you doubt i.t, let me shot-~ you. 

3 MR. HAYNES: May I al)oroach tl,e wi.t-

nPss, Your Honor, and show him? 

s THE MASTER: Yes, sir. 

6 0 Well, If that question was asked of you, Mr. 

7 Gonzalez, what would your resoonr~ l,ave been. 

8 The quPstion Sl)ecifically, a·td let me ~tve i.t 

9 to you and you listen carefully. 

10 A All ri !!ht. 

II Q "Why didn't you calt !:hP sheriff's office?" You 

12 are talkln'- about when you say you saw thes~ 

13 trucks of the county haulin~ grain that you knew 

14 belonved to 0. P. Carrtllo? 

U A Do you want me to exolaln that? 

18 Q No. ThE' quE-stion Is, "Why dldn' t you rall thP 

17 sl,prfff's offi.c€'?" What would your answer bP 

II now before the 1udge? 

19 A BecausP Ruben Chapa 

20' Q No, what would your answer be. "Why didn't you 

2L call thf' sheTlff's office?" What is your anR'Io'er~ 

~- A Because Ruben ChanP had already t~ld thf' sl,eriff's 

a de"Partment about tl,fs ~nin~ on an~ one of the 

24· sherrf..ffs said, "I already df.d", l-•Jt that's all 

25; hP told him and nrver dfd anythinsr. haol)en. 
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I 1--0--D-o_y_o_u __ r_tomemb~r what you told th,sP oeoolE' in 

2 I 
3 I 

AuAtfn undf>r oat~ ~hen that vtory same ou~stton 

waR asked of you, Mr. Gonzale~t 

• A No, sfr, I rlon't remember, really. 

5 Q Well, dtd you try at t~at time to tt>ll them t~E' 

I truth? 

7 A I dtd, surto. and I am ttollin~ t~~ trut~ rt~ht 

I now to tht> best of my knowh.dl!e. 

9 Q M11y I show you thi.s, sir? 

10 A Sure. 

11 0. IR this t'l,f' QUt>Rtiou on oa2e 151, QUE'stion "Why 

12 didn't you call the sheriff's office?" Is that 

13 the auPstion or not? 

14 A Yf's, sir. 

15 Q And your answer was, "Because tht> sheriff, W«> 

11 told t~em, I l!UE'SS we did -- yes -- too -- yes, 

17 WE' dtd, we told thE'm. '' 

U A YrA, sir. that is what I mean, I didn't do tt. 

11 0 Did you tP.ll tht;> sheriff" 

10 A We did, I mean 

U 0 Whv didn't you call the sheriff's office and 

you said, "t.!e did, yes··. 

IS A Well, I 

• Q Did you call the shf'riff's offtre or not, sir? 

S A I didn't. 
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Q All ri!!ht. 

A I didn't, I did not. 

Q But you lPft t~P fmores~ton in Austin that you 

had called thP sheriff's office, didn't you? 

A WPll, maybe yes. 

Q Wrll, you wantPd to leave that im~resston, didn't 

vou, Mr. Gonzalez? 

A No, s·tr. 

Q Y"u wantPd to makP it look likP in Austin, Texas, 

t;at you had tried to ~et thP sheriff involved 

bee a us P you were so uutra~ed at seef.n!! thPse 

trucks carryin~ the ~rain, isn't that what you 

wanted to convey? 

A No sfr, that wasn't my ~oint. 

Q WPll, you didn't tell the specific truth in 

Austin, Texas. when you answered that question, 

dtct you, si.r" 

A I did say the truth to the best of my knowled~e. 

Q WPll, did you call the sheriff or not? 

A I didn't do it myself. 

Q All rf~ht, when vou told the oeo~lP in Austin 

that you called them, that is not true, is it? 

Q Because you ~idn't call them, did you? 

A Me oPrsonally, I didn't. 
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Q All rt~ht. 

A No, sir. 

Q And that hapoenP.d one month after you autt? 

A I don't --

Q AftPr you quit PrPcfnct 1? 

A I don't recall. You just said it was May or 

June, but I don't recall the datP, sir. I 

coul~n't tPll you exactly. 

Q Well, do you remember what you told them in 

Austin about the Pxact day you quit? 

A I think I told them ~ .. P SlimP thin$!, that I df.dn't 

know what -- I didn't know the exact date. 

MR. HAYNES: May I show the witness 

a~afn, Your Honor? 

!HE MASTER: YPS, sir. 

Q Well, now, that was iust in May of 1975? 

A No. it couldn't hP 75. 

Q No, whpn you told the peo~le tn Austin, whPn tt 

was that you called the sheriff -- or the Depart-

ment of Public Safety about the trucks haulln~ 

the grain. And do you remember what you told thPm 

A I rPally 

Q Were you tryfn~ to tPll those pPop1P 1n Austin 

what happenE'd or when it hai''PPnPd or were you 
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,ust mak1n~ ;t uo nut of ynur mfnd? 

2 A Nn, I mean I knew when -- I mean I knew tt hapnenPd, 

3 ~~; but I don't know the exact date, 

' Q Did you know when you talked in Austin what the 

5 exact date was? 

6 A No, s~r. 

7 Q Do you remember what you told thr~ as to what 

8 the d~te was when you called the DPS about thP 

9 ~rain trucks haulin~ the ~rafn? 

W A I t~ld tt that we were one day standin~ outstde 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

24 

thf> stnre. 

Q Now, do you remember what date you told them? 

A No. sir. 

Q Well, on na~e 170 did you tell t~em that it was 

in June, July, somewherf> tn there, Au~ust in the 

~rain season? 

A That's rh:ht. 

0 Of t9H? 

A Well, if you ask me if I said June or July, yes, 

it would have been durin~ gra1n season. But I 

couldn't ~ive ynu, it was on June t~e lOth or 

June t'ftt> 9th, that :Is what I mean rfJlht now, too. 

Q All ri.P;ht. 

A That is in between t~OSP. thrPP. m~'>nths, but I 

couldn't ~ive you an exact date. 
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June t~e 10th or --

Q All rh:ht. 

A Or maybe lOth. 

Q All rhht. 

A But tt was some -- but if you ask m~ if it was 

sometime in ~rain s~ason, I would say yes. 

Q I would tell you it was_ in ~rain season and it 

was &fter the timP you quit Precinct , and went 

to work for t~e Parr faction with the welfare 

offfce. with a raise In pay? 

A I went back to work ~or thP same county. t 

didn't work for no Parrs or 

Q It w~s after the time you went bark and ~ot the 

new ;ob from Mr. Archer Parr, i.sn't it? 

MR. ODAM: Your Honor, we object to 

the question as bein~ ar~umentativ~. The 

facts have been established thus far . 

THE MASTER: A' little ar~umentati.ve • 

Mr. Haynes. 

MR. HAYNES: All rt~ht, Your H~nor, 

I withdraw that ~uestion. 

Q An~ after the time that you becamP a member of 

th~ --well, a wPlfare officer wfth a ratse tn 

pay. you also became an election ;~e, did you 

not? 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT fii:&PO .. TEIII 

717 ANTELO'PE • GUARANTY BANK PLAZA 
C'ORPUS CHRISTJ, TI!XAS'~eoOI 



2 

3 

.. 
s 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

18 

17 

•• 
II 

21 

21. 

·'------------------------------~10~?~~ 
A I ~ave bPen elPctlon jud~P for many year~. for I 

many back years, sir, They always make me assis-

I have bePn ~orkin~ in elections since I 

started votfn~ as a matter of fact. 

Q Inctdentally, Mr. Gonzalez, nne of the thtn~s 

that caused your o~one call to tl.e DPpartmPnt of 

Publ'f.c Safety in thP $!:rain s~nson of last year 

tn fall upon deaf ears, it became known that 

0. P. Carrillo rlfdn't ~ave any grain, didn't 

olant any ~rain in 1~74 and you found that out 

latpr, didn't you? 

Q You didn~ find that out latPr? 

A No, ~tr. 

Q Mr. Archer ?arr or none of ~fs lieutenants told 

you to call the DPS and told you to make some 

alle~atfons a~ainst 0. P.· Carrillo? 

A No, str. 

Q It was your nwn idea? 

A YP"' , "'i.r. 

0 To call the DPS 7 

A Yes, sfr. 

Q And it was also Mr. RubPn C~aoa's idPa to call 

thP DPS 1 
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A Yes, si.r. 

Q H~ was with you, wasn't h~? 

Q HP is also ln the Parr camo, Isn't he? 

A I ~on't know, sir. 

Q Did hP ~o over and talk to Mr. Archer Parr about 

the samP time vou did and ~et hffu a job or was 

A No, sir, I mean he ~ot his 1oh rf~ht after ~e 

ran for election fn thP city so I didn'thave to 

do nothin~ with that. 

Q I sPe. okay. 

A I mean, I don't -- no, sir. 

Q And, of course, immediately after you left the 

farm and ranch position -- Precinct 3, rathPr, 

fn May of 1974, you went tn work with the 

~elehrated Rudolfo Coulin~, did you not? 

A That is rorrect. sfr. 

Q And as a matter of fact -- you, s1nce that timP 

in your life have mana~ed now to become, as you 

safd yesterday. the owner of your own business? 

A That is correct, ~fr. 

Q And that ts a business that was formally the 

busfnPss of Rudolfo Coulin~? 

A That iq correct, sir. 
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Q And in addition to t~at, your financial affairs 

have improved. that ts, since you left the farm 

and ranch. in May of 1974, you have mana~ed to 

acouire some material advanta~e. have you not? 

Ynu have a new home, do you not? 

A That is my home, I bou~ht it when I ~ot married, 

a few years After. and I have been addtn~ little 

hy 1 fttle and I do my own work. 

Q I seP. 

A All the carpenterinp., I do it myself. 

Q Hut your fortunes have improved, you bou~ht your-

self a business fmm Rudolfo Coulin~? 

A What can I do, sir, I can't ~o out and work, I 

have to l:be. That i.s the only source of money 

I have got rl~ht now. 

Q Ar~ you still a welfare officer? 

A No, sir --well, they haven't fired me. but they 

iust laid me off an~ they haven't said -· 

Q They haven't oaid you, thou~h? 

A That's ri~ht. and I don't want to go over there 

and say to pay me because I haven't done work. 

Q All right. 

A But I think maybe one of these days they tell me 

to ~o back to your work and I am waitfn~ for that. 

Q Well, Mr. Archer Parr told you when thtn~s settled 
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down vou would !let your old job back. in PrE'ctnct ·p 

A WP1l, "robably, yE>s. 

Q You said ~rohahlv, you arE> not trvfn~ to indtcatP 

tn thE' court that Mr. Parr dtdn't tell you that, 

arP you? Mr. Parr told you that whPn thin~s 

settlPd down you would have your old iob back 

fn Pr!'cf.nct 1, didn't he, or At _Past that is 

what ·you told thP t'I'Ople f.n Austin when you testi-

fiPd undE>r oath? 

A I think that is ri~ht, sir. 

Q WPll, don't think about it, is ft corrPct or not? 

A It is corrE>ct. 

Q All rh:ht and so, of coursE', sincE' you quit Pre-

ctnct 1 fn Mey of 1974 you have bE'en ~tannin~ on 

~etting your old iob back whE'n and if thin~s 

settlPd down fn BPnavides. TE>xas? 

" A That's correct sir. 

18 Q All rf~ht, and that mE'ans when thin~s sPttlP 

'11 down, that means ,.,,hen the Parr faction of thE> 

~olf_tics in Duval County is back i.n power, you 

will have your old .1ob back at PrE'cinct 3? 

• A I don't think thE> Parr faction is ~ofn~ to Slet 

:24 

back in Duval County. 

Q WPll, isn't that what you entere~ into the r~la-

t~onshi'P with Archer Parr and the welfare thin~? 
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J..01? 

A r iust told you A w~tle 8~0 t~at no, sir. 

··----·------------- ---- --- -----
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Ill Q 

ll A 

l2 Q 

13 
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IS Q 

18 
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18 
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• A 

II Q 

II 

13 A 

14 Q 

IS 

Well, let's see, are you suggesting to this Court 

the sole source of your income is the money you 

make as a welfare officer? You are not saying 

that, are you? 

Right now? 

Yes. 

I don't have a salary right now. 

You have other sources of i~come, don't you? 

I have a ranch and a few cows. 

That is a source of income to you? 

Sure, 

And you have your business you brought from 

Rudolfo Coullng? 

Correct, sir. 

As a matter of fact, since you~- let•s see if we 

can take this a step at a time. 

Since you left Precinct 3 tn May, 1974, and 

aligned your fortunes with the Archer Parr group, 

you have bought a new truck, have you not? 

I bought that truck in 1970, str • 

Your testimony under oath is you have not bought 

a new truck since you left Precinct 3? 

No, sir. 

All right. You remodeled your home and made some 

additions to it since you left ~rectnct 37 
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A No~ sir. 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

MR. ODAM: I Object to the 

relevancy as to what this witness has 

done since he left his job with 

Precinct 3. I don•t see how it relates 

to either bias or prejudice and it is 

unduly taking the time ~f this Court. 

THE MASTER: I think that is correct. 

MR. HANES: I believe so, Your 

Honor, so I will get off that line of 

inquiry. 

THE MASTER: Thank you. 

(By Mr. Hanes:) All right. Mr. Gonzalez, one 

of the reasons why you got so made when you had 

your argument with o. P. Carrillo is that it was 

discussed at that time the fact that you had 12en 

stealing from the Farm and Ranch; that is a fact, 

is it not? 

They never did mention about that. I think you 

are wrong. 

You didn't admit to stealing items? 

I said I could have anything I wanted to, because 

I think I had a right. 

Dldn•t you say you took anything you wanted? 

Yes. 
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Q Did you? 

A Yes, sir. 

Q Did you pay for them? 

A No, sir. 

Q Was that stealing? 

A Not to my knowledge. 

Q Was it a gift from o. P. Carril'o or Ramiro 

Carrillo? 

A It was sort or like paying me ror what I was 

doing for me for nothing for years. 

Q Did you come in au. say, I took 40 pounds or 

nails and ten rolls of barb wire, did you tell 

them that? 

A Let•s say I got a half a pound of nails once 

a year. I didn't do it every day. 

Q Didn·t you tell the folks in Austin you would tak 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

any small item that you wanted and felt like you 

were entitled to it? 

I did it once a year. 

Ia it your sworn testimony that once a year you 

would take a half pound of nails? 

Yes, s.ir. 

Nothing else? 

No, sir, maybe. 

Bo, sir, maybe? 
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1 '·"" A 

2 i·~. Q 
f ~t~:: 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 Q 

17 

18 

18 

20 

21 A 

24 Q 

25 

No, sir. 

No, sir, you dldn•t take anything else? 

No,sir. 

When o. P. Carrillo accused you of stealing from 

the Farm and Ranch --

MR. ODAM: I Object to the 

relevancy and number twc, if he wants to 

get in by way of tertimony what o. P. 

Carrillo said, he can call him as a 

witness. Thereby, it would be not 

hearsay. '1:..1 issue of stealing did 

not take place and it is totally hearsay 

as to what he is trying to develop. 

THE MASTER: That objection is 

overruled. 

(By Mr. Hanes:) Mr. Gonzalez, regardless of 

the reason for the argument, whether you were 

stealing or not, and Ju~ge o. P. Carrillo accused 

you or not, after that discussion you and Judge 

Carrillo didn't speak for a number of years? 

We never did. I would greet him andhe would 

say hello. I was not his best friend. It just 

happened. 

You didn't have any conversation with him at all 

after that discussbn in 1972? 
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17 A 

18 Q 

11 

20 

11 

A 

Q 

14 

10":1: 

We talked a lot of times, but like we had always 

done. 

Didn't you tell the Senate-- I mean the House 

you didn't talk with o. P. Carrillo from the 

time you had that falling out until the day that 

you were up in Austin, is that what you told them? 

I don't remember, sir. 

You don't remember whether you told them that 0r 

not? 

No, sir. 

Is it possible th~. you told those people 1n 

Austin under oath that you didn't speak too. P. 

Carrillo after you had that falling out, is it 

possible you said that? 

Could have been. 

Sir? 

Could have been. 

Is it likewise true you testified under oath 1n 

Federal Court about a month ago that from the 

time of that argument in 1972 and up until today, 

you didn't talk too. P. Carrillo? 

I never did, sir, I mean 

All right. So, now, Mr. Cleofus Gonzalez, 

anything that you say or do to hurt o. P. ~arrill 

has been your purpose in life to do, is it not? 
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A No, sir. 

Q You would not go out of your way to hurt him at 

all? 

A No, sir. 

Q And you are not a'vengeful man, certainly? 

A Correct, sir, 

Q And the only reason you called the DPS is because 

you felt sorry for the poor people? 

A Correct, sir. 

Q And that was the first time you had seen any kind 

of a county truck r.·uling grain for 0, P. 

Carrillo or what you thought was 0. P. Carrillo's 

grain? 

A Yes, sir. 

Q And it was an outrageous situation to you and that 

is why you made the call? 

A Yes, sir. 

MR. HANES: ·I believe that is all the 

questions I have of Mr. Gonzalez at 

this time. I will pass the witness. 

BY MR. ODAM: 

Q Mr. Gonzalez, Mr. Hanes has asked you a number of 
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5 Q 

8 A 

7 Q 

8 A 

9 Q 

10 

II 

12 

13 A 

IS Q 

Ul A 

17 Q 

•• A 

18 Q 

A 

21 

23 

24 I 

2S 

11 

questions about Judge o. P. Carrillo and about an 

argument about the Farm and Ranch Store. How long 

have you known o. P. Carrillo? 

All my life, sir. 

Did you grow up in Benavides, Texas? 

Yes, sir. 

Where does Judge o. P. Carrillo live? 

Benavides. 

Did you know him in passing during that time, 

or how would you describe the extent to which you 

knew him? was he su~eone in town you knew by 

name? 

I was born and lived all 1111 life on his daddy's 

ranch. 

What is his daddy •s name? 

D. C. Chapa. 

What is your daddy's name? 

Lorenzo Gonzalez. 

Was he good friends with D. c. Chapa? 

He came with him and started working with hlm when 

he was 16 or 17 years old. 

MR. HANES: we object to the 

recitation that counsel is adding to the 

record. That would be based on hearsay 

as to what his father did with o. P. 
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14 Q 

15 A 

18 Q 

17 A 

18 . Q 

19 

A 

21 Q. 

A 

' 24 Q 

25 

1040 

:;arrillo oro. P. Carrillo's family. 

THE MASTER: Overruled. 

so, Mr. Lorenzo Gonzalez and D. c. Chapa went a 

way back, would you describe them as good friends? 

Yes, sir. 

How would you describe that relationship? 

He worked for him as a ranch bar. l. 

worked tor o. P. Carrillo? 

For his daddy. 

D. C. Chapa? 

Yes. 

What was the name of the ranch? 

Borjas. 

Where were yo.u born? 

Benavides, Texas. 

Were you born at home or in a hospital? 

At home. 

At the time you were born, did your~ther work 

on D. c. Chapa•s ranch? 

Yes, sir. 

I believe you stated you lived on D. c. Chapa's 

ranch? 

Yes, sir. 

And for how many years did you livP. on Judge 

Carrillo's father's ranch? 
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A My daddy quit working for D. c. Chapa around 1956. 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

So, can you put that in terms of years? I take 

it, when you say quit working, you moved off the 

ranch in 1956? 

Yes, sir. 

Now, that means you lived on the ranch approxi-

ma tely 22 years? 

Correct, sir. I graduated in 1955. 

From where? 

High school in Benavides. 

Dld Judge o. P. Ctt_ •illo ever come to the Borjas 

ranch during that time? 

Yes, sir. 

During this tlme, did you consider that you were 

close to 0. P. Carrillo, good friends with him? 

I never did talk to him, I would just say hello 

and I never did make a long conversation with 

him. That is the way it· has been all the time. 

I know him like a relative, but I never tal~ 

to him like a long conversation or something 

like that. 

Okay. 

That is what I mean. 

Now, there has been some testimony about some-

thing called the Farm and Ranch Store. W~re is 
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the Farm and Ranch Store located? 

In Benavides, Texas. 

Where is it, say in relation to the offices for 

Precinct 3? 

Well, it is a building along the county yard and 

the front part of the build~ is where they have 

the Farm and Ranch Store and in the back it is 

that county shop and the covnty equipment. 

First of all, when did you .go to work? I believe 

you testified to this, but again, for purposes of 

the record, restate ~hen you went to work for the 

county as a warehouseman. 

In late 1962. 

And who emplo~ed you at that time as a 

warehouseman? 

Ramlro Carrillo. 

Did he have an official position with the aunty 

at that time? 

He was kind of general manager to the county 

commie stoner. 

He was not a commissioner at that time? 

No, sir. 

At the time you went to work in the warehouse, 

in 1962, was there an entity called the Farm and 

Ranch Store? 
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A It started at the same time. 

2 Q It started at the same time? 

3 A Yes, sir. 

Q Who owns the Farm and Ranch Store? 

5 A Ramiro Carrillo and o. P. Carrillo. 

6 Q Now, the Farm and Ranch Store is act~ally 

7 located in the same building wt•h the county 

8 offices? 

9 A Yes, sir. 

10 Q And where the warehouse was? 

11 A Yea, sir. 

12 Q Do you recall how much you were paid by the county 

13 in 1962? 

14 A I started ge ttlng about two: twenty-five, I think. 

15 Q All right. ftnd you're reaponsibflltle as 

16 warehouseman, you stated yesterday, I believe, 

17 were to check out and keep up with the county 

18 equipment and work for the county commissioner? 

W A Yea, slr. 

IJ, Q What precinct was that? 

ll1 A Three. 

Q Q Who became the commissioner? 

2&. A Mr• Carrillo became comm1u1oner in 1967 or 1968. 

H Q,. Yo·u are talking about Ramil'o Carrillo? 

25'.. A Yea. 
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11 A 

Q 

A 
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When he became county commissioner, you eont1::~: 1-
to do work for the county? 

Correct, sir. 

Did you work for the Farm and Ranch Store also 

during that time? 

Yes, sir. 

What was your salary for the Farm and Ranch Store? 

From then on I didn't get p~id anything but the 

Farm and Ranch salary. 

You worked on the county salary and you did work 

for them in the F~-~ and Ranch store and they 

didn't pay you for it? 

No, sir. 

How long did 30u work on the county salary and 

work in the Farm and Ranch Store as well? 

Since I started and until May, '74. 

Until May, '74? 

Just a minute 

May, 1974. 

From 1962? 

Yes, sir. 

at the· Farm and Ranch, yes, to 

So for 12 years you were on the county payroll 

working for no pay at the Farm and Ranch Store? 

Correct, sir. 

Well, did -- they did not pay you in merchandise 
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10 A 

11 
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14 
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16 

17 

18 

19 

21 

24 

from the store, they didn•t give you any pay? 
~-

Just with the exception of one year. I don't 1 

know what reason Mr. Parr laid off everybody, and I 
for that whole year, the Farm and Ranch Store 

paid me about $200, I guess. When Mr. Parr passed 

away, Ramiro Carrillo became county commissioner 

and he hied me again. I got pa'd just that year, 

but I can 1 t recall what it 'tas probably 167. 

All right. 

But that is the only time I got paid any money 

from the Farm and r·nch Store on a salary basis. 

MR. ODAM: Your Honor, in view of 

this witness' testimony, I would call 

the Court•s attention to some of the 

paragraphs which we have set forth in our 

pleadings. For example, the Court ls 

aware of paragraph four, where it 

concerns Francisco Ruiz, who was paid a 

salary from Duval County 

MR. HANES: we would object to the 

recitation in front of the witness. 

MR. ODAM: If that is his objection, 

it is fine for the witness to be excused 

from the courtroom. 

THE MASTER: What is the purpose of 
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1~ 

this recitation? I 

2 MR. ODAM: To refer the Master to 

3 

4 

5 

Rule 12. The rule states that the Master i 

at any time prior to the conclusion of the! 

hearing may allow or require amendments 

a 

7 

a 

9 • ,. 

to the --

THE MASTER: Are you asking for a 

trial amendment? 

MR. ODAM: Yes, sir • 

10 THE MASTER: Let•s see it in writing. 

II MR. or~M: All right, sir. 

12 Q (By Mr. Odam: ) During this time you \tll'8 paid nc 

13 llllary? 

14 A No, sir, 1 was not • 

Now, Mr. 
.l:i referred quite bit to anes has a an ,_ 15 Q 

18 argument that was held. wth whom was this 

17 discussion or argument held, between you and whet 

18 

19 

~~party? 
ti 
i. 

A Me and o. P. Carrillo. 

Q You and o. P. Carrillo? .. 
Ill A Yes. 

II""' Q And what was your basis for the discussion? 

13~:: A Well, he just approached me one day that he 

~ Q You say he, who is he? 

25 · A. o. P. Carrillo approached me one day that he had 
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11 A 

20 Q 

11 A 
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A 

, nll '7 

gone to buy auto parts and they refused him becaus~ 

I had not sent the payment. 

To whom? 

To the automotive supply. 

Where was that located? 

Alice, Texas. 

was he talking about the county business or was 

he talking about your work for the Farm and Ranch 

Store? 

The Farm and Ranch Store. 

Let's back up a moment, then. He was complaining 

about you not having paid --

For parts he had gotten on the Fmm and Ranch 

account. 

It is your testimony that Judge Carrillo got auto 

parts at this place in Alice? 

Yes, sir. 

And it was charged to the Farm and Ranch Store? 

Yes. 

And he was mad at you for what? 

I didn•t pay it, because we didn't have any 

money. I was waiting for money to pay it. 

So he was mad at you about that? 

Yes, he got mad and I told him I didn't have the 

money. 
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Q And what did he respond to that? 

A He got mad and said something, I can•t recall 

what, but he and I both got mad and I don•t know 

what I told him, but he said well, if you don't 

like tt, close the damn business and get the hell 

out of here. 

-------------------------------·· 
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Q And was he payin~ you to work at the Farm and 

2 Ranch Store at that time? 

3 A No, s i.r. 

4 Q Did you make any comments to him at that time or 

5 any other time to 0. P. Carrillo or anyone else 

8 that you were not betn~ ~aid to work in the Farm 

7 and RAnch StorE'? 

8 A I told his brnthE'r, Ramiro, ~hen he went and 

9 talked to me to come back. I told him, well, I 

10 don't have to be at that Farm and Ranch, you're 

11 not ~aytng me, he 1~ not ~aying me any money to 

12 be there. He said, ''Well, that is true, don't 

13 you Qay attention to 0. P. I told him, well, 

14 when he asked me f~r me to go back to work for 

15 him he told me I am going to tell O.P. not to 

18 interfer with you and I said, well it ts his 

17 MR. HAYNES: Excuse me just a minute, 

18 we are ~oing to object to the recitations 

18 as to what some other witness said, that 

20 is hearsay as to 0. P. Carrillo. 

21 THE MASTER: You're gettin~ close to 

hearsay, Mr. Odam. 

~ Q So the reason that you are statfn2 thatyou left 

24 

2S 

for vac~on or however you want to technically 

describe lt is because of thfs dis~ute about you 
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not ~aytn~ the Farm and Ranch Store for thesP. 

auto ,arts? 

A That is correct sir. 

Q Mr. Haynes askerl you about that you tPstffied 

before, I think the record is fairly obvious 

as to where that is, but to make it entirely 

strat~ht, where hsvP you test 4 ffed before with 

A I think over tn Austin in federal court over in 

Austin and in federal court hPrr. 

Q When you testified in Austin would that bP beforr 

the House Select Committee? 

A Yf's, sir. 

Q And were you sub,oensed to ~o testify there? 

A Yf"R, sir. 

Q And when you tPstified thf're, wPre you tetlin~ 

the truth in those orocf'edin~s? 

A Sure, sir, yes, sir. 

Q And you were subl)otenaed by thP House committee? 

A Yes, sf.r. 

Q And when you testified in federal court, you are 

talktn~ about the federal char~es that are ~rr-

sently ~endin~. I suol)ose? 

A Yes, sir, and I think also I testtfiad over in 

San Antonio at that San Antonio Grand Jury. 
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Q All rhht. 

2 A I th f_nk, s i.r, I am not sure. 

3 Q WrrP you testifying -- were you subnoPnaed to 

.. testify before the federal court here i.n Corpus 

5 Christi? 

6 A YeR, !<ir. 

7 Q And the testimony you gave there [s the truth? 

8 A Yes, sir. 

9 Q Just the same as what you are saying here is the 

10 truth? 

11 A Yes, sir, I don't hav~ --yes, sfr. 

12 Q Now, you were making two hundred and twenty-five 

13 dollars a month working for the county while you 

14 were working for no money for the Farm and Ranch 

15 StorP? 

~ A That fs correct, sir. 

17 Q Now, Mr. Haynes referred that you then went at a 

18 lAtPr oofnt fn time to se~ Archer Parr, what 0 os•-

18 tbn did Mr. Parr, Archer Parr. hold at that time? 

m A He was the county iudge. 

21 Q And he was, would you say, genPrally in charge of 

hfrings of county Pmoloyees? 

D A Well, I think he was. yes, sir. 

~ Q The placement of emoloyees? 

~ A Yes, sfr. 
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Q And wherf' is Archer Parr now? 

I 
l ()C\? ' 

A He ts ~omewhere fn th~ penitentf~ry, sfr, I don't 

know where. 

Q He is in fs it state or fedPral penitentf.ary 7 

A Fedf'ral. I think it is, fedpral. 

Q He fs not in Duval County rf~ht now? 

A No, sir. 

Q Where· is Mr. Georl!'e Parr? 

A He iA dead. 

Q Well now Mr. Haynes has made rpferpnce to J!'Oing 

over to the Parr faction and the Parr faction 

controllln~, what is the Parr faction that Mr. 

Haynes is talkinv. about? 

A I don't know what he means, I mean, that is what 

I mean, we are not -- we are the oeoole in 

Benavides, ~e arE' doin~ our own, the best thst 

we can for our own county. I mean, we are wtth 

nobody, I mean we are just doing our best, you 

know. 

Q Well, was Mr • 

A -- to ~et our county back together, we don't have 

a leader, we don't have nobody • 

Q Is Mr. Archer Parr sending out ~structions from 

the feder•l oenitentlary on runnln~ the county now? 

•. ·· A I have never heard anythlnv, from Archer Parr to 

--,: \ 

It; · 
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tell you th~ trut~. sir, I couldn't tell you any-

2 t'-lin~ about it. 

3 Q So it i~ your t~~timony that ther~ is no Parr 

faction at the ~resent time? 

5 A Wf' 11, not to my concern. 

6 MR. HAYNES: I am going to object to 

7 that ~u~st4on. It is assum.ne a fact that 

8 is highly controverted, It is an issue, 

9 it is not hi~ testimony t'-lat there is no 

10 Parr facti on. 

11 THE MASTEJ:... Well, f.t is a little 

12 le~tding, I don't know if that is your oh.1ec-

13 tf.on or not. 

MR. HAYNES: I think essential.ly that 

IS is, Your Honor, I ne~lected to say it. 

18 MR. ODAM: I will re~hrase th~ auestion. 

17 Q Is there. tl"' tJ,e hPst of your knowledge. a "Parr 

18 faction" at th~ ,re~Pnt time? 

18 A: No, sir. 

~·· Q• And when you went over to SPP Mr. --or Judge 

21 Archer Parr, he was a county judge, is that cor-

23 ·· A Yes,· sf r. 

24 Q. An.d· you Mr. Haynes has indi.cated ~hat you Ji';ot 

25 a ~a{se in salary, Bnd you stated that you became 
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involvPd with the welfare business? 

A T~at fs correct, sfr. I asked him for a raise, 

evPryt~ln~ was tno hi~h and I ~ouldn't do it on 

w~at I was doin~. I asked him for a rafse really, 

I asked htm. 

Q Well, fn your o~fnion 

MR. ODAM: Str~ke tha~. 

Q What were your res~onsibiliti.es as bein~ in chan~e 

or your res~onsibilltles wtth the welfarP nro~ram? 

A I ~ave out orders for medicines, for ~roceries, 

for ~ns~ftalfzatfon, for funerals, 1ust whatever 

ooor ~eople needed, you know, that I t~ou~ht that 

they really needPd: ~eo~le who really needed thfngs 

Q And when you werP ~Prformin~ thosP functions, did 

that take more t~an it did for you to do thefr 

work or at t~e Farm and Ranch StorP and do the 

county work as county warehousPman, was it a 

more involved .1nb? 

A Well, I say ft was just --

Q Was thPre more rPsponstbi.l f. ty f.nvolvPd thP.re 

than workin~ for the Farm and Ranch Store? 

A Yes, sf.r. 

Q And when you wentover to become fn char~e of the 

welfare pro~r~m and acce~t those r•·sponsibf.lftles, 

dfd you continue to work for them ~n the Farm and 
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Ranch Store? 

A No, sir. I Quit in 74 and I worked one more by 

myPel f. 

Q A 11 rf.~ht. 

A I mean --

Q Now, Mr. Haynes, has referred to, "We ealled the 

sheriff". I believe it was your testimony that 

you, Cleofus Gonzalez, did not call the sheriff? 

A I did not, sir. 

Q But when you were referrin~ about when you were 

talkinS!: about "we", }OU were referr.inS!: to Mr. 

Ruben Chapa? 

A I was there. 

Q All rhht. 

A I didn't Pven T'RY attention, I jut went over to 

the phone, he iust ~ot the phone and called and 

hf> said, "I iust ealled the sheriff and told him 

that I had seen -- ". That is w~y I knew about it. 

MR. HAYNES: Well, excuse me, Mr. 

Witness. We will ob.1ect now to what this 

witness claf .. ms that Mr. Ruben Chapa said 

to somebody on the other end of a phone 

that he elatms was the sheriff. We claim 

that wouJd be hearsay twice and thriee, and 

onee removed. 
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THE MASTER: I don't ~up~os~ thAt QUP~-

2 tion wAs asked of the witness, you~ ques-

3 tion ~as, I think, that Mr. Cha~a ~honed 

the sh~riff. is that correct? 

5 !VIR. ODAM: That's corrPct, si.r. 

6 Q Again, Mr. qayne~ ~osed a question to you thAt 

7 aftPr you b~came w~lfare officer ~hat you becAme 

8 Plect.ion .1udge. 

9 Now, After you became a welfarP offtcer, 

10 what ~osition with resoect to elPctfon~ did you 

11 havP at tha~ tfme? ~~d you acquire new res~onsi-

12 bilttfes with rPsoect to elPctions? 

13 A Well, I don't know, but I was a~~o5nted by the 

14 county court or county commtssioners to be 

15 county election judge and I would recPivP a 

16 letter from them every time an election was going 

17 to be held and I received a letter from the 

18 county clerk or somebody that I was a~inted to 

19 be ef.thE'r a clerk or assistant 1udge or presidng 

20 

U Q And what salary did you receive for doing those 

res~onslbilities? 

~ A Sometime they·~ay us and sometimes they didn't. 

24 

2S 

Sometimes we ~et about ten dollars a day and 

snmetimes twenty. 
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Q And at the time that you became -- acquired thes~ 

2 poqltfons thereafter. wlth respect to PlPctfons, 

3 1t ts your testimony that prior to th8t time that 

4 you h~d been involved wfth elections tn offfrtal 

5 caoacitles before? 

6 A Yes, sir. 

7 Q And for how long had you been pravlously involved' 

8 A Sine~ I started voting. 

9 Q Now the responsibilities that you acquired aftPr 

10 you went wtth the county, with the welfare program 

11 with respect to ele~:tons, werP they different 

12 than what you had been doing In the nast? 

13 A No, sir. 

14 Q So it was ~asically the same? 

15 A Yes, sir. 

16 Q Now, Mr. Haynes referred to someone called a 

17 celebrated Mr. Rudolfo Couling. I don't know 

18 why he is celebrated. but· presuming that he is, 

19 and he might well be entitled to be called 

20 celebrated, who is Rudolfo -- do you know a 

lll ~entlemen by the name of Rudolfo Coullng? 

B A I know him for many years. 

D Q And where does he live? 

U A In Benavides. 

~ Q How long have you known him? 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT ABPO .. TEJCtS 

717 ANTELOPE • GUAIIANTY BANK PL.AZA 
COR .. US CHRIST.!, TEXAS '71.01 



2 

3 

5 

8 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

1. 

15 

18 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

2. 

25 

lOSR 

A As lon~ as I can remember, many ye~. 

Q Mr. Haynes referred to the fact that you be~an 

to ~n to work lid th Mr. Coul ing. What type of work 

was that? 

A I say -- I sell whatever he had at that store, a 

clerk, whatever you say. 

Q Wh11t storP would th!t be? 

A Bena~ides Implement. 

Q And what is yo~ present salary from Benavides 

Implement and Hardware? 

A When I started working he paid me on a commlssfon 

basis. 

Q What was the amount of commission? 

A About five per cent. 

Q Dfd you become a richiiJitn over f~ve oer cPnt i.n 

A No sir, sometfmes we just sold about six hundrpd 

dollars a month, so that didn't gfvp me much. 

Q Now, when you went to work for -- when you left 

t~e job as warehouseman, you stopped doing busl-

ness for 0. P. Carrillo on county salary, anrl you 

aJso testffferl that when you became a welfarr 

officer that you no longer dtd private wnrk for 

anyone on a county salary? 

A That is ri~ht. 
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Q Is that correct? 

2 A That ts corrPct, sfr. 

3 Q And thPn when you went to work for Mr. Coulin~, 

4 
Pn~aged in urivatr business, wPrP you doing any 

s ortvate work other than that or any county work 

6 ather than that? 

7 A Just ~tvin~ out welfare orders, y~u ser how I 

8 ~ot involved wi tl, !!:Otn~ tn t~1Rt store, Mr. Parr 

9 said to ~et you --

10 MR. HAYNES: We ar~ ~otn~ tn object 

11 to that as betn~ non-resoons{vP, Your Honor. 

12 THE MASTER: SustainPd. 

13 Q Mr. Coulin~ -- Mr. Haynes said that you werP 

14 stealfn~ from the FRrm and Ranch Store. Did Jud~P 

15 0. P. Carrillo accuse you of theft or stealing? 

a A I don't recall htm saying anythtng about me that 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

I was stealin~ from htm, because I hAve never 

thought of that, you know: that he was going to 

~ay that about me. I thought he trusted mP. a 

littlP bit more. 

MR. HAYNES: I am goi.ng to ob1ect to 

that. 

A And I 1Uit thous:tht that 

MR. HAYNES: Excuse me. Mr. Witness, 

I am obj~ctfng, We would object to that as 
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bein~ non-res~onstve, Your H~nor, and ~ub-

1ectlve as to what he thou~ht, It fs not 

rE's.,onsive to the ~uestion and WE' object to 

H. 

THE MASTER: Sustai.ned. 

Q You are bE'in2 ~afd no salary by Farm and Ranch 

StorE'? 

A No, slr. 

Q And Mr. Haynes ~osed a question to you about tak-

in2 from the county and I didn't write it down, 

but It was a shockin2 amount of su~l'lies; I think 

hE' talked about maybe, you rE'call, some rows of 

A (Witness nods head yE's.) 

Q Did you E'Ver take from the Farm and Ranch Store 

2reat amounts of fencin~? 

A No, s'{r. 

Q He talked about several l'Ounds of nails, did you 

take that from the Farm and Ranch StorE'? 

A t took about a half a ~ound about nnce a year. 

Q What kind of ~osts, cedar l'OSts, did you takE' any 

nosts? 

A No, sfr, I ~ot my nwn checks where I bou2ht my 

1 'l ttlE' "lace. where I can J)rove t<· hi.m that I 

J'&id for my J'ORts. I ~ot my checks, I bou2ht it 
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froa Rn•e aan from San Antonio. 

I [ hav~ ay ~hrckft, lf h~ want~ tn q~p th~~. 

I can ~rove vherr r bou~ht t~rm. I hnusrht Ahnut 

• twenty poatR at a tfmr, thlt'a all I ~ould afford. 

S Q So tt ls your testimony that thrv wer~ nnt oavfn~ 

• 
' 
• 

I 
you any qalary and that from time to tim~ , how~vrr, 

t~at you would take some half a !Ound or 0 ound nf 

natls? 

I A Just nails, yee, for any ltttlr t~in~ t~at I had 

10 tn do at home, makr a chicken cooo or somet~fnp, 

II 

II 0 Anc.' what ob.1•ctton did 0. P. Carrillo or Rami rn 

Carrfllo make to you tak1n~ that from thr stnre 

•• wherr th•y were havfn~ you work~ 

IS A Well, let me trll vnu somethfn~. Ramtrn alwav~ 

11 

17 

II 

• 

11 

• 
• 

• 

told me for mr tn have whatrvPr I --

MR. HAYNES: Excu&P mP, we would ob1Prt 

Your Honor, t~P witneqs {q 

THE MASTER: The aurstfon, Mr. GonzalP~ 

THY. MASTER: -- f8 what obirction, it 

i 
was a doublr auestton, did 0. P. Carrill-o .nr j 
Ramiro Carrf.llo, now whtch one art' you t~tlkf,.. 

about? 1 

MR. ODAM: Let mr rrphrase the auPstton. I 
CHATHAM II ASSOCIATES 
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Q And now li~ten to what th~ qu~stion is, so you 

can ~{ve an answer that is responsive. 

A Yes, sir. 

Q What ob1ect1on. if th~re was any oh1ect1nn, that 

Ramiro Carrillo ever posed to youabout taking 

thin~s from the Farm and Ranch Store, did he 

ever obiect tn that? 

A No, s·i.r. 

Q What ob1ection did 0. P. CArrillo ever makP to 

you, to say, if he did, "Don't take anything from 

the Farm and RAnch Storf'". Did h~ PVf"r objN•t? 

A No, s{r, he never did say anything to me. 

Q All ri!!ht. Mr. Haynes has reff'~d to -- did 

O.P. Carrillo accuse you of stealin~ from the 

Farm and Ranch Store? 

A Not that I rememh~r, sir. 

Q Well, what was -- is there anythin' that you 

could have been takfn~ that th~y -- that you did 

not pay for that they would accuse you of steal-

A I never did take anything. sir, I mean evPryth1nR 

I took, I bought it and I oaid for it and I mean 

bt~ items, but I never did tak~ anythinP. 

Q Now, Mr. Haynes also asked you a~estions about 

whether or not you had ocrasion to -- that you 
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~~rsonally hav~ talkPd with 0, P. Carrillo for 

a lon• period of time. It is your testimony that 

you dfd not. 

The other sidP of that is, has 0. P. 

Carrillo, what has b•en his r~sponse to you, has 

A I ~reet him every time I see him, if he don't 

~rPet me, it ts okay for me, I am not ROine to 

~Pt Anythln~ out of it, I mean 

Q Has he bPen friendly towards you? 

A I have never talkPd LO him, but •v•rv time I 

!'let> him I raise my hand and s-peak to him, that 

i!'l all. 

Q Is he res~onsive to you? Does he acknow~~e you? 

A No. I don't think so. 

Q Now finally ~fr. Hayn~s ask~d if it t.,as your puroosP 

to hurt 0. P. Carrillo. Is it your purpose today 

in this proceedfn~. was i~ your ourpose comtnm 

hPrP today under subpoena to hurt 0. P. Carrillo? 

A No. s :lr. 

Q Was it your purpose ln thP federal trial that he 

ref•rred to hurt 0. P. Carrillo? 

A No, sir. 

Q What i 11 your ourpos e, whPn you ~··e,. P subpoena <>d 

up to the House of Re-presentatives to hurt 0. P. 
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Carrillo waR that your purpose? 

2 A No, R { r. 

3 Q WaR {t vrur nurnosP tn do anythtn~ bPsides tell 

4 the trutr ~ 

5 A That's ri~ht, ~1r, they called me, I wasn't ~oine 

6 to HP. They asked mf' i_f I knew somethtng l:lke 

7 thfs and that. and I told thf'm Y'~ and if I did 

8 it this •Ay and I told them 'iPS. 

9 Q Dn you have hate or any vf'n~encP in your heart 

10 for 0. n. Carrillo~ 

ll A No, sfr, I don't havP hate for nobody right now 

12 because nobody has f'ver hurt me that much, I 

13 mean 1ust for a little thing likf' that, I wouldn't 

14 hate hfm, I m~an --

15 MR. ODAM: Pass the witness. 

16 

17 

18 

IS 

20 

BY MR. HAYNES: 
21 

D Q ~. Gonv.alez, do you remember in Austin, Texas. 

23 

24 

25 

~i.ving SCime testi.mony on thf' 20th of May of 

1975 about the items that you took from the Farm 

and Ranch Store ovPr the nPrlod of time that vou 
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were th~re, do you rPmember that question? 

A Yes, "ir. 

Q -- beln~ ~sked of you? 

A Yes, sir. 

Q Do you reMember what you told those peoolP in 

Austin, TPxas, as to how you handled the business 

of taktn~ thin~s from thP Farm and Ranch Store 

that you tho.,t you were entltled to? 

A Well, I just told them that sometimes I took 

Q No. excuse me, do you remember telling them? 

A Yes, sir. 

Q Now, do you remember tellinR them what you told 

them as to the th~n~s you would take and how you 

would take them from the Farm and Ranch Store 

over the period of years? 

A Yes, sir. 

Q Would you ~eJl us please what you told them in 

Austin? 

A Well, to the best that I can remembPr, I told 

them that I could that I would take. let's 

say the truck that I was driving to ~o to work 

and to RO to the bank, they needed some spark 

plu~s and I would get the spark olu~s and get 

them in the truck or points or a ba1tery. 

Q All ri~ht. 
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A But that truck, you knoN, I used it for tl,e --

2 Q E~CURe me, eXCURe me, 

3 A Okay. 

4 Q But lPt me follo• you a little bit. You would 

5 

6 A YeR. Ri.r. l-lhatevPr --

1 Q ThP ~oints, t~e battery? 

8 A YPs, sir, whatever the truck 

9 Q You took gasoline? 

10 A Well, the gasoline 

11 Q Or did you not? Dto you take a can of gasoline 

12 and put it in your truck or 0. P. Carrillo's 

13 ~asoline and put it in your truck? 

14 A Ramiro gave mP permission to get about ten gallons 

15 of gaq about once a month or whenever I needPd it. 

16 Q bP't ft true tl-tat you testi.f:f.Pd herP before that 

17 y~u took ~bout ten gallons of gasoline per week? 

18 A I put it in the truck ri~ht there. 

~ Q I understand, but you took about ten gallons a 

week, not a month? 

'1 A Not ten ~allons a week, I couldn't use ten gallons 

a week, I jut: "'f'nt to work. 

.'P Q Didn't you drive i.nto San Dlego, Texas, a lot, 

U sixteen miles? 

,as A· No, s 1 r. 
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Q Around BPnavidPs? 

A Well, somPtimes thPv send mP to ~et parts in 

Q All rhht. 

A But that is 1n 

Q All ri~ht, d~d you t~ke ten ~allons of gasolinP 

a week or tPn gallons a month? 

A W P 1 1 , I don ' t 

Q It is~ to you, you don't rPmPmbPr what you told 

thPm in Austin, do you? 

A I really don't, sir. 

Q What do you want to tell thi.s court as to how 

many Rallon~ of county ~asoline you tonk eithPr 

a week or a month? 

A Well, ;ust if I-- if I-- let's say whPnever I 

was low on gRs I would go and get tPn gallons and 

I would just run until that last me. 

Q All right, do you remember what you told them in 

Austin, Texas, in May of 1975 about the thin~~ 

you took from the Farm and Ranch StorP over thP 

PPriod of time that you worked there? 

A Just the --

Q The little thfn~s you ~aid you would tak If you 

needed them for your own use and that you took 

them because ynu thou~ht ~ou ~eserved it? 
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A W~tt, that truck helon~ed to the Farm and Ranch, 

that 1a what ! 

Q You ~ut ~as in your own truck, d1dn't you? 

A It was not my truck, it was th•ir truck. 

Q w~tl. you still have it, don't you? 

A Yes, sir. 

Q Well, you consider tt your truck, Jon't you? 

A No, air, I just 

Q Why do you have it? 

A It 1.s a 1unk. 

it, they can have it back ri~ht now. 

Q All ri~ht, Mr. Gon~alez. When you talked to him 

in Au8tin, you admitted takin~ little thtn~s 

f~ t~e Farm and Ranch for your own personal use, 

didn't you? 

A That ts correct. str. 

Q And you admitted doin~ that over a period of 

years, didn't you? 

A WE'll, yes. 

Q Ever since you started workin~ there. tf you 

n•eded somethinP for your own ~ersonal use, 

you took it. didn't you? 

A Yes, sir. 

Q And you never made any aord of •t, did you? 

A No, str. 
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Q And you nev~r told anybody about lt, di.d you? 

A Well, Ramiro gave mP D~rmission tn do {t whenevPr 

I n~~d~d som~thln~ to g~t ft, he ~av~ me permis-

sf.on. 

Q Did you go to htm each time? 

A No, sir. 

Q And say that you needed.abetterv' 

A I didn't have ~ 

Q You didn't tell them anything at all fn Austin 

about Ramiro telling you you could take things, 

dirt you? 

A They didn't ask me. 

Q The truth of it i.s whenever you -- since you 

didn't ~et paid any from the Farm and Ranch, and 

you did work for th~m. you thought it was okay 

for you to take little things from the Farm and 

Ranch Store ff you needed them, dtdn't you, and 

you did, didn't you? 

A I d ti, Yf' s , R 1. r. 

Q All ri~ht, now when we -- counsel asked you about 

Mr. Coulf.n~, now, Mr, Coulin~. the man you went 

to work with in May of 1974 is also thf' man from 

whom you are now buying your bustn~ss, isn't he? 

A Ye·s, sir. 

Q A'nd when you went to work for Mr. Couling, were 
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you also drawin2 your salary from th~ countyas 

2 a welfare offfcPr? 

3 A That is correct, sir. 

Q So, even after you l~ft t~e Farm and Ranch Stor~ 

s you were workfn2 for Coulin~ and working for the 

6 county at the same tlme. weren't you? 

7 A WeD, he loanl"d me hi.s place for ~ .l offtce. 

8 Q Were you or not? 

9 A Yes, sir. 

10 Q All ri~ht, whether he loaned you his nlace or not, 

11 you were working for ~- Coulin~ and you were 

12 workin~ for the county and you wPrP taking a salary 

13 from the county, weren't you? 

14 

15 Q All ri~ht, and the truth of it is the wPlfarP 

18 business that you were doing after you went to 

17 talk to Mr. Parr was somethin~ that you were 

II already familiar with? 

II A That's correct, str. 

Q I mean you had been dofn~ that and were familiar 

••• with the protocol and could do the ,oh, isn't 

that C"orrt-ct? 

A Well, I did part of it for Ramiro Carillo, yes. 

sir. 

·a,: Q Durin~ thl" 'Pf'rtod of tf.me you had hef'n assuming 
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th~ dutiPR for Ramfro Carillo, vnu had taken car~ 

of th~ velfsr~ provram, you had b~en able to fun~-

ti~n as a welfare~ficer PvPn bpfore you w~rP onP' 

A No, sir, Ramtro wa~ thP one that was in char~e. 

Q You took car~ of ft. I think you said? 

A Well, I just madP out the forms. 

Q You made out the forms? 

A Yf's. 

Q And you issued thP chits and did so on and so 

forth? 

A Dtd what? 

Q Issued thP papers. the documents to the merchants 

so that they could collect their money from the 

county? 

A Well, tf Ramiro would okay ft, yes. 

Q Well, thP truth of it is you werP doin~ evPrythin~ 

then while you were worktn~ for the Farm and Ranch 

that you were doin, later or that you were latPr 

to do as a welfare officP yourself so you didn't 

have to re-earn the 1ob, in other words? 

A That is correct yes, sir • 

Q Nov, workin~ with Mr. Rudolfo Coulin~, Mr. 

G~nzalez, you ~e also at the same place where 

the water dtstri.ct i.s now located? 

A They ~ot there -- yes, sir, t~ey ~ot 
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Q Th~! ~~ TiPht. rh~rP in Mr.Coultng's store, Rnd 

your storP, is vn11r store no,._-? 

A YP!'!, sir. 

Q Thr building is ~r. Coulin2's? 

A YPF>, c;ir. 

0 You ar@ oRying ~r. Coulinr f0r tt 7 

0 And thP watPr dfstrirt is rfpht thPrP in thP 

buildtn~? 

A Yes, Rir, they ~ot thPtr officp thPre. yes, sir. 

Q All ri~ht, Rnd 'n t~at samr group, thRt is, of 

associates Nho han!! out at 111r. Cou14np.:'s nr w,o 

use ~r. Cnulfnp.:'s facilftirs and your factlitirs 

as hPadauartPrR, you havP Mr. Oscar SanchPz, he 

A HP worked for thP water d~strlct, yes, str. 

Q You sPP him PVPrv day, don't you 7 

A YPs, str. 

Q We have Mr. RuhPn rhapa? 

A YPs, •:ir. 

Q He is in and out of Mr. CoulinR's evPrv day bec8us• 

he is a nart of that watPr dtstrt~t 7 
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A Yps, !<!{r. 

Q WP ~avE> M~. Vincent Chapa? 

A YE>s, si.r. 

Q HP i.s in and out of thPre, is he not? 

Q We havf" Mr. Francisco Rui2, hP is i.n and out 

of t~Pr~ f'VPry day, is he not~ 

A Yps sir. 

Q And a~afn WP have Mr. Rudolfo CoulinQ, who up 

unti.l thP tfme of the fPdE>ral court was fn and 

out of t~f'rP a lot? 

A No, sir, I nevPr dfd see hfm fn t~PrP. 

Q You mE-an after you bought the store he didn't comP 

fn? 

A Well, he iust comes to buy somethtnr from me hut 

that is all. But he never stays therP, hP nPvPr 

go out, in fact, I never see him fn tOt<•n, he fs 

afraid. I pueqs. 

Q Every since he testified In thP fedPral court? 

A Yes, sir. 

Q Well, of coursP, you are not su~gestfng t;at he 

is afraid that anvthtng physically will occur to 

htm? 

A w~11, no, no, but I mean he didn't want to -- hP 

is afraid of he mfg~t be ach~med of the people or 
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soml"t'ttng. 

2 Q All rfP:ht. well. you know, as a mattPr of fact, 

3 becauc;e you livP in that commun1.tv t.,at Mr. 

4 Coultng had to admit that he tonk money fr"m the 

5 county to givp to .,is gfrlfriend. Mfnerva Casas, 

6 and ~o forth, that is one of thl" reasons? 

7 A I don't know anything About t'l-ta.t. 

8 llffi., ODA~: Your H•·nor, I oh i E'Ct to 

9 thE' relPvancy of what Mr. Couling diJ. 

10 T'U: MASTER: I sus t a i. n t '1-11:: o b j e c r: ion 

11 until hP hecot .. ~ a witness. 

12 MR. HAYNES: I withdraw it. 

13 THE MASTER: If hf' doPs. 

14 Q Now, Mr. Rudolfo Cha~a is also one of your colle~uP~. 

15 in and out of the BPnavldes Im~lPment and Hard-

16 warP Storf'? 

17 A Y p !I , s i r. 

U Q Also with the water distrtct? 

~ A YPs, sfr. 

~ Q One of the people who is a close associate of 

II yours is dav to day ron tact? 

D A Yes, sir. 

13 Q And one of t'lose ppoplP who i~ alfyned with you 

and your ~olitfcal ~hilosonhy, that is of thP 

~eonlP in BPnavides or Duval County whoarP tryinp 

--~--~---------------------------------------------------------------------r 

'··· 
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to pull th.' county tngPthE>r? 

2 A That'~ cor~Prt, ~ir. 

3 Q In fact all of thnsE> peoplP I have iust named 

4 arE> polttlcal a~sociates of yours, that is, peonlP 

5 in thP community who arp dedicatPd to the propos{ 

6 tion of oulling t~at county back togethE>r? 

7 A WPll, we arE> all together, I mean we are not 

8 political, I mean we are just friends, we work 

9 together. 

10 Q You are all politically active, arPn 1 t you? 

11 A No, sir. What -- on what basi"!, 1 mean? 

" Q Well, about thP same basts you are on, you are 

13 an elPction official. 

14 A Election offi d al? 

IS Q Well, elPction iudge, someth~nl! of that sort, 

16 aren't you activP? 

17 A WPll, what does that have to do with oolittcs. 

18 

19 Q Oh. all right. At any ratP, all nf these peoplE> 

20 that I have mentioned are friPnds of yours? 

21 A They sure arE>, yE>s, sir. 

~ Q You ~ee them Pvery day? 

~ A That's correct, sir. 

24 
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Q. You have discussed tbi.s case with various people 

and talked about it to them? 

A I don't see why not. 

Q Well, yes, or no? 

A Yes, sir. 

Q And you have talked about the case with them before 

too, before you came here today? 

A Well, we just 

Q Yes or no? 

A Yes. 

Q All right. And, o: ourse, all of these people 

I just named are witnesses in these proceedings 

we are concerned with here today? 

A They are involved somehow, otherwise they would 

not be here. 

Q And you know that too, don't you? 

A Yes. 

Q And you have talked about it? 

A Yes. 

Q And you have talked about it in a group, have you 

not? 

A NJ, sir. 

Q Just got off one by one? 

Yes. We also laughed a lot. 

Q You got it to gotg your way ar1d the giggles are 
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-j on your side? 

A Nq sir. 

Q At any rate, it is safe to say that these people 

4 we just named are in the same political camp, 

5 you are all voting the same way, are you not? 

6 A I don•t think so. 

7 Q You don•t talk about that? 

8 A .No, sir. If I want to help Rome body, I help hJn, 

9 and if they want to help somebody, they de, we 

10 don•t care. 

11 Q Is it true that one '">f the reasons why Mr. Parr 

12 wanted you to be in that welfare spot is because, 

13 since you are the one that issues the chits that 

14 permit the merchants to be paid and permits the 

IS services in the county, it puts you in a control 

16 over the situation? 

17 MR. ODAM: I object to the --

18 MR. HANES: It was a terrible questi:->n. 

19 I will withdraw the question. 

20 Q (By filr. Hanes:) During the election, you did call. 

21 people you served on the welfare rolls aro you 

22 told them how to vote? 

23 A That is not true. 

24 Q You have been accused of that, have you not? 

A Well--

I 
I 
I 
I 
I 

-----+ 
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2 that? 

3 A Yes) sir. 

4 Q And you were using the names of the people you were 

s giving welfare to and you were accused of that? 

6 A Yes, sir. 

7 Q You said you were not doing it? 

8 A I was not doing it. 

9 Q All right. Now, when you were working at the 

10 Farm and Ranch over that long period~ time, as 

11 a county employe€' a.. l as a Farm and Ranch employee 

12 without salary, the Farm and Ranch also had a 

13 salaried employee, didn't they, at the time in 

14 1973? 

~ A Not that I know of. 

16 Q Did you know a man by the name of Patricio 

17 Gonzalez? 

U A He was working for the county. 

~ Q Was he also working for the Farm and Ranch? 

W A He didn't do much work. 

~ ~ Was he or not? 

~ A He was not. 

~ Q Have you ever said before he was? 

~ A He was there. 

~ Q Have you ever said before th~t he worked for the 
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I Farm and Ranch under oath? 

2 I A What I meant was, he was there wtth me, but he 

3 didn't do any work. He could n(l t work. Hl.s ;Joh 

he was there with me. When I went out, he stayed 

5 there. He had to be there because that ~ras his 

6 duty and it was just like me, I had to be there. 

7 Q You are not answer lng my question, you are doing 

8 a number on me. 

9 A Okay. 

10 Q The truth of it is, that there was a man by the 

11 name of Patricio Gon~alez who worked in the store, 

12 regardless of who paid him? 

13 A True , s i r • 

14 Q You have admitted that under oath? 

15 A 1 thin It I did • 

16 Q Do you have any doubt about it? 

17 A N::J, sir. 

n Q You know the man worked there, don't you? 

19 A He was there, yes, sir. 

zo Q When you had to leave, he took your place? 

21 A Correct, sir. 

n Q so, whether he did the work properly or not, he 

did work 1 

24 A True. 

~ Q He was there up until he died ln 19737 
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r:orrec t, sir. 

So, you were not there all along working for the 

county and the Farm and Ranch, you had some help? 

4 A He was there, but he didn t work. 

s Q Does it hurt you to say he helped you? 

6 A He did. 

7 Q The man is now dead? 

a A Yes, he did help me. 

9 Q He helped you a little bit? 

10 A Yes , sir • 

11 Q At the time you fi:o-"''"· got your job in 1962, ~!r. 

12 Gonzalez, you went to see Mr. Parr, who was then 

the county commissioner, and he got you the j~b7 

'14 A No, sir. 

1.5 Q How did you first get your job? 

16 A Ramiro Carrillo called me and said he had a job 

17 for me. 

18 Q Is it true that you went to see Mr. Parr and tr.at. 

19 is how you got the job? 

20 A Nq sir. 

fl Q Mr. Ramiro Carrillo was not a commissioner at thP 

22 time you went to work, was he? 

--23 A No, sir. 

24 Q Now, during the period of time -- I think:. counsel 

asked you about the time you went to work f<)r the 
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Farm and Ranch Store and you were paid two twenty- 1 

2 five a month ? 

3 A Correct, sir. 

4 Q And you earned that amount of money up until --

5 A They k.ept on raising it a little bit. 

6 Q "'Jhat was your highest salary you made at the time 

1 you quit? 

8 A Five hundred dollars a month. 

9 Q And during that same period of time, you were n 

10 married man, were you not? 

11 A Yes, sir, I was ma"rri.ed when I started working. 

12 Q And had three children? 

13 A yes , s i r • 

~ Q And during that same period of time, bought 

15 yourself some ranches, didn't you? 

~ A Well, yes, sir. 

17 Q Have you said before you bought some ranches? 

U A Yes, sir. 

U Q And didn'~ you say before you had Bo acres? 

ao A I nne about 47 acres. That includes what I have 

rented in all. In all, I have 30 acres I rented 

from my relatives and mine is about 40 and that 

is close to eo acres, yes, air. 

~ Q That is the size of your ranch you have purchased 

~' since you went to work. in 1962 as a married man wa·, 
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23 

three children and went to work for two hundred 

twenty-five dollars a month? 

A Yes, sir. Can I explain? 

THE MASTER: Yes. 

THE WITNESS: The first piece of land I 

bought was when my daddy passed away. He 

left his insurance divided to three persons, 

my sister and my mother and me. She gave me-

my mother gave me -- we were supposed to get., 

well, clore to $2,000 eact) but my sister and 

I told my motr~r we would give her the money 

and she could give us what she wanted to out 

of it. She gave us $1,000. My daddy wanted 

to h.ave a piece of land, wanted me to, but 

it was stolen by the Carrillos and it was 

by that money that I bought this land with 

this money. I can prove that. 

The other piece of land I bought 

from my other relatives and I bought it 

from my uncles and I saved money and got 

enough to buy a piece from one. I just 

bought about 21 acres and I have been buying 

from them little by little, the best I can. 

I sell calves and I save money, but that is 

I 

I 
I 
I 

not stolen money. I got everything where you 
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can see it, 

2 Q You have all your records set up so they could 

3 stand the closest scrutiny? 

A Well, they are there. 

5 Q You have indicated to this Judge before and thts 

6 Court you have no hostility against this man, 

7 o. P. Carrillo? 

8 A That is ~ight, sir. 

9 Q And when you were given a chance to e~plain how 

10 you acquired your property, you could not resist 

II an opportunity to &~".1 this Judge the Carrillos 

12 had stolen a piece of land from your father? 

13 A I said that because he accused me of stealing. 

14 Q You are a vengeful man, aren't you? 

15 A Yes, sir. 

18 Q And that is why we got into this, because you are 

17 hot-tempered? 

18 A No, sir. 

1$ Q Calm and cool and collected, are you? 

A Yes, sir. 

21 Q Why did you see fit to tell this Judge that tn 

your opinion this man here, or his family, st~le 

property from your father? 

~ A My daddy died with that thought. 

Q Why did you tell that to the Judge? 
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A I had to explain. 

2 Q Are you saying that explained how you acquired 

3 your property? 

4 A Yea, sir. 

5 Q How did that have anything to do with how you 

6 acquired your prooerty? 

7 A I told him that was what my fa th"' r wanted: that 

8 is what I meant, sir. 

9 Q All right. I won•t argue with you. 

10 All right. Mr. Cleofus Gonzalez, y0u have ,]list , 

11 accused the family, "leople you say were friendG 

12 of your family, of theft. 

~ A I wish they had known what my daddy died with ln 

14 his heart. It was what they did, 

15 Q What 1s it that you say he did that caused yo11 

16 such intense hostility against the Carrillo family?! 

17 A What I just said here, I had to say, because you 
I 

18 asked me. 

~ Q What do you say they did? 

~ A They got this land from my daddy. 

U Q Stole your father's land? 

22 A Correct. 

D Q Who stole your father's land? 

u A It is a long story. 

25 Q Who do you say stole your father's land that 

---'------#--------~---~ 
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creates the basis for this hostility? 

2 A His mother and father did, 

3 Q His mother and father? 

4 A Yes, sir. 

s Q You are talking about o. P. Carrillo's mother and 

6 father? 

7 A Yes, sir. 

8 Q And that assumption on your part has created a 

9 long-time h<Btility in your mind, you have resented 

10 that since the death of your father? 

11 A He didn •t have anything and I just brought it up. 

12 I mean I had to explain it. 

13 Q You just got through telling us you hoped your 

14 father could hear about this and know --

15 A I didn't mention my father, I said I wished hl.s 

16 parents would know this and get it called to their 

17 attention. My father wanted to tell o. P. 

18 Carrillo's mother why did she do this to him, 

19 you know. It was a long story. 

oo Q Your father always wanted to tell o. P. Carrillo's 

21 mother why did you sell my property? 

22 A Yes, you see, when my father came with o. P. 

23 

24 

Carrillo's mother and father, they were teaching 

at my grandparents• ranch, like they used to do, 

and they were kind of related, my father and his 
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mother. ·hen my daddy borrowed some money f.r')m 

2 the Carrillos, because we had a funeral and he had 

3 to pay for it and they loaned him $150, and when 

4 he came back from that funeral, they had these 

s papers already made out and o. P. •s mother told 

6 my father that is what he told my father, look --

7 Q When was this? 

B A 1930 something. 

9 Q When you were a small boy? 

10 A I guess I was born. My father told me all. of this 

story. 

l2 Q Your rather worked for the Carrillos up until the 

1950's, mid-'50's? 

l·4 A Yes, sir. 

15 You are telling this court he had this hostility 

16 all this time? 

17 A No, sir, my father didn't hurt nobody, he was a 

18 

19 

timid person. 

THE MASTER: Mr. Hanes, you didn't 

break in the 15 or 20 minutes you indicated 

yesterday. 

MR. HANES: I am near the conclusion. 

THE MASTER: It is break time, if we 

might. 

MR. HANES: Yes, Your Honor, that might 
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permit me to speed it up. 

2 
(Short recess was taken.) 

3 

4 THE MASTER: All right. Let's continue 

5 on the record. Y~u may proceed. 

6 Q (By Mr. Hanes:) Mr. Gonzalez, I believe one of the 

7 last things you said prior to the recess was 

8 that you have kept an account of all the expenditure 

9 you had in order to improve your own property, 

10 your 80 acres? 

11 A Yes. 

12. Q I gather, though, you did not keep a record as 

13• to the items you took from the Farm and Ranch Storfl 

u~ when you were a non-salaried employee there? 

15 A Well 

16 Q Just answer yes or no. 

1? A No. 
>' 
-~I 

18" (;t;_ You have no record to show what it was that .You 

19: took, \'lire or staples or posts or whatever? 

21 A I didn •t take the wire. 

ft Q You never did take any barbed wire? 

111 A No, sir. 
I 

,ta Q You did indicate you felt like you were entitled 

.at· to take these little things under five dollars? 

&; A~ F~r that truck that belonged to the Farm and Ranch, 
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that I was using as my personal truck. 

2 Q You had the use of the truck? 

3 A Yes, I could use it. 

4 Q And could you take it home wltb. you? 

5 A Yes, sir. 

6 Q And you used it to improve your ranch property? 

7 A Yes, sir. 

8 Q You were getting something from the Farm and Ranch 

9 Store for helping them during the day? Is the t 

10 correct? 

11 A Is that supposed t0 help me support my family? 

12 Q Well,you needed a truck to maintain your ranch? 

13 A I have my own truck, too. 

14 Q Did you have your own truck at the time you were 

15 using the Farm and Ranch truck? 

16 A Yes. 

17 Q Why did you use the Farm and Ranch true k? 

18 A 1 just used it occasionally. 

19 Q You had it on the weekends? 

20 A Yes, sir. 

21 Q. So you had two trucks then? 

22 A Yes. 
'" 

13 Q And you needed both of them? 

24 A Yes, sir. 
,__ 

2$ Q So you were getting something from this Farm and i 

~+------------~-
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Ranch store for ,your contrftntion to the Farm r<nd 

2 Ranch Store as a sort of office manager and 

3 salesman and do- t-all type person? 

4 A Yes, sir. 

5 Q So it is not as though you got nothing from the 

6 Farm and Ranch over that period of yems, becti~ee 

7 you did, and you didn't mean to imply you got 

8 nothing for those years of effort? 

9 A Well, if you want to say it that way, yes. 

10 Q Well, you got the use of the truck? 

11 A Yes, sir. 

~ Q And you received a gift of a cow now and then from 

13 the Carrillos? 

14 A As a Christmas present, yes. 

15 Q ThEl'/ gave it to you, didn•t they, and they dldn •t. 

16 give those to everybody, did they? 

17 A Well, they gave it at Christmas. 

11 Q But it was compensation for your job there? 

19 A I guess. 

~ ~ Well, there is no iUess about it, you got the cow 

21 every Christmas, didn't you? 

~ A .Not every Christmas. 

~ Q .. Didn't it help you build up your herd? 

H A No, sir, one cow? 

U Q You got one cow? 

; .. ·:,,' 
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'"A One bull. 

Q Bull, it was a bull? 

A It was an eight-month-old calf. 

Q You got other Christmas bonuses of some sort? 

A Yes, sir. 

Q So it was not like you were compelled to steal 

from the Farm and Ranch, because vou were getting 

some compensation for your efforts in their 

behalf? 

A Yes, sir. 

.Q. Actually what you go+- there is better than the 

five percent you got from Mr. Couling when you 

worked at the Benavides Implement and Hardware 

when you were also a county employee? 

A Yes, but if they had paid me five percent, I 

would be a millionaire by now. 

Q You sold a lot of merchandise, while working for 

Mr. Couling? 

A... N o , s i r • 

Q I see what you are saying is if you had been paid 

five percent at the Farm and Ranch Store? 

A -.c·c:Yes, -sir. 

Q So you sought that as an opportunity to get back 

-· · at the Farm and Ranch again? 

A -_,_,,Yes, sir. 
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Q Now, let's get back to the Benavides Im~ment 

2 and Hardware. Y~u received a lot more from the 

3 Farm and Ranch than you received from the Hardware 

when you were worktng there, didn't you? 

s A I don't tHnk so. 

6 Q You got five percent on the commissions of items 

7 you sold when you went to work for Mr. Couling? 

8 A Yes, sir. 

9 Q How much have you made since 1974 from the 

10 Benavides Implement and Hardware store? 

11 A From May to Decemb<.:>- I reported on my income tax 

12 $600 

13 't May to December, 1974, you made $60') commission? 

14 A More or less. 

15 Q And that was five percent? 

16 A Yes, sir. 

U Q Now, was that paid ~you by check or cash or 

18 things you took from the Benavides Implement and 

19 Hardware? 

20 A 
''· 

~Y check. 

21 One or se vera 1. 
lj '' •• , 

Several. 
:'' 

Q Dfd they represent commissions on sales to 

24 ~overnmental agencies? 

~· A ~at is correct, sir. 
"' 
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Q Sales to Duval County ~overnmental ag~ncle~. y~u 

made sales to Duval County wh1le employ.'!d by Mr. 

Couling and got five percent on those sales on 

commiss.lcn? 

MR. ODAM: We object to thir< line of 

questioning after he left the employment 

of the county and while wor~ing for the 

Farm and Ranch Store. 

I don 1 t sec the relevancy or it 

as to this current employment. 

THE MASTE: · What is the relevancy 

concerning this employment with the Couling 

store? 

MR. HANES: I don•t know how we got 

into that, except the witness steered me 

that way. 

I will move onto something perhaps 

relevant. 

Q (By Mr. Hanes:) If I understand your testimony, 

then, Mr. Gonzalez, the good fortune that you have 

experienced since leaving the Farm and Ranch in 

1974 has nothing to do with politics, but is simply 

a matter of the personal frugality and acumen 

in management, is that correct? 

A Yes, sir. 
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4 
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6 

1 

8 A 

9 Q 

10 A 

11 Q 

12 

13' 

a 

IS' 

•••• 
17 

Ill'· 

19 

ao· 

21 

12:.)":' 

13'' ... 

24 

a·t: 

Counsel asked you if you were subpoen~ed t0 

in San Antonio, Austin and in Federal Court in 

Corpus and your response was in the affirmative, 

but is it true that after the time yo1l quit the 

Farm and Ranch Store that you voluntarily, without 

the benefit of a subpoena, had some conferences 

with Internal Revenue Service agents? 

Yes, well, yes. 

Did you or not? 

Yes. They were checking them. 

And you didn't require any subpoena to go to 

Alice, Texas, after 5 o'clock in the afternoon and 

have a long session with the Internal Revenue 

agents, did you? 

MR. ODAM: Your Honor, I ob,ject to the 

relevancy -- this is not an IRS case, 

perhaps this line of questioning 1vE1s in the 

case over in Federal Court, but I don 1t see 

the relevancy here. 

MR. HANES: If the Court please, I 

might respond. 

THE MASTER: You don't need to. The 

objection is overruled. 

MR. HANES: All right. 

THE MASTER: I assume it is again 
I 

-------+---

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT REPORTER! 

7t7 ANTELOPE • GUARANTY BANK PLAZA 
CORPUS CHRISTl, TEXAS 78001 



·+!--------------·-- ----------------- ____ ____.~' 41-~ 

going to bias and prejudice. 

2 MR. HANES: It is, YJur Honor. 

3 Q You may answer that question, i:i' you recall 'l'lhat 

4 it was. Do you, do you remember what the question 

5 was'l 

6 A About what'l 

7 TH~ MASTER: About gol~g t~ Alice, 

8 Texas, to visit with the IRS agents 

9 voluntarily after 5 o'clock in the 

10 afternoon. Generally, that was ·;:ne questi·Jr•, 

11 I think. 

12 MR. HANES: That is correct. 

~ Q Do you remember doing that'l 

14 A Yes. 

~ Q All right. You-- it didn•t require any subpoena 

16 for you to go over there and do that, did it? 

17 A No, sir. 

18 Q. Just called you on the phone or they '::alled yo•1 

19 back and 3ou went over there, right? 

~ A Well,they told me that if I -- if they wanted to 

21 talk to me. 

~ Q And you went over there without a subpoena, didn't 

you? 

~ A I didn't have a subpoena, that is right, sir. 

2.5.. Q All right. And you made whatever disclosures y•:>u 
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could make that you thought might be detrimental 

2 to 0. P. Carrillo? 

3 MR. ODAM: Your Honor, I object to the 

4 form of the question asked as to whether or 

5 not it was detrimental or not detrimental 

·6 is leading in the worst form, whether or 

7 not it was detrimental. 

8 THE MASTER: I thought he had the right 

'9 tolead this witness. The objection i.s 

~10 overruled. 

Q Isn•t that correct, ~r. Gonzalez? 

A Will you ask me that question again, sir? 

13 Q Well, y~>U went over to Alice, Texas, and had a 

long conference with the Internal Revenue agents 

after 5 in the evening, didn•t you? 

'16 A Well, they just tell me 

.u ~.t Well, did you, yes or no? 

'ill A Yes. 

;~9 Q All right. And as a matter of fact, according to 

you, they have a recorder there and you told it 

II all into a tape recorder, didn't you? 

1.12 ·A Yes, sir. 

1~ Q Did they ever permit you to have a copy of that? 

Do you have a copy of it now someplace so that we 

might hear it? 
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A No, sir. 

Q At that point in time, you told those reople 

thing bad that you could think of about o. P. 

Carrillo, whether it was true or not, didn't you? 

s A No, sir. 

6 Q You didn't? 

7 A No, sir. 

8 Q You held some things back or did you make a 

9 full disclosure to them at that time of all of 

10 these things you knew? 

11 A They had everything ·-ri.tten down, they were jllst 

12 going over them, they had them all ready. Did 

13 you do this -- is your name Cleofus Gonzalez, 

14 just right now here they have everything, they 

IS had everything written down, they were just asking 

16 them over. 

17 Q Of course, you had had some conferences '1-Ji th them 

18' before that, hadn't you? 

19 A Well, a lot of IRS investigators went there and 

they got notes and I guess they put them there 

and they asked me then --

~· .Q Well, don't guess about how this happened, please, 

sir. 

~ A I am not guessing. That is the way -- that is the 

25 way it was done. 
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Q All right. When did you go to Alice, Texas, af~r 

2 5 and have your long conference with the IRS 

3 people that was recorded? 

4 A I don•t recall the date, sir. 

5 Q It was at a time, was it not, immediately after yo 

6 left the Farm and Ranch in 1974? 

7 A I can•t say yes or no to that question. 

8 Q And it was at that time when you, yourself, were 

9 concerned with the personal prospects for crlminel 

10 prosecution by the IRS, were you not? 

11 A I didn't understand vour question, sir. 

12 ~ All right. Weren't you concerned that you might 

l3 incriminate yourself when you talked to the IRS 

and didn't you ask them about that? 

A No,I didn't ask them. 

111 Q No, didn't you ask the IRS if there might be some 

17 chance you would incriminate yourrelf? Don•t you 

18 remember telling the people in Austin that you 

19 said that? 

® A I don't remember, sir. 

21 Q Well, did you or not? 

~ A I don•t remember. 

23 Q Well, do you remember asking the IRS people tf 

. 24 

25 

you -- what would happen to you lfyou 

incriminated yourself? 
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A I don't remember asking that. 

2 Q And you don't remember saying that at Austin? 

3 A No, sir, probably I said it, but I don •t remember 

4 that is what I am 

5 Q ell, why would you have said it in May of 1975? 

6 MR. ODAM: Well, Your Honor --

7 Q -- if you don •t remember? 

8 

9 

10 

11 

I·. ., 

..... 
~·· 

' ~. 

MR. ODAM: Your H .. nor, I do not mean to 

continually interrupt, I can see tne Court'r 

ruling on the relevancy on bias and 

prejudice, but if this man did in fact tal~ 

to the IRS agents and if he in fact as ked 

them about whether or not the statements 

would be incriminating, I don•t see the 

relevancy to that to even the matter of bias 

and prejudice. 

THE MASTER: I think if the last 

question were re-read, Mr. Hanes, you would 

withdraw it. 

MR. HANES: All right, Your Honor . 

THE MASTER: If you don't believe me, 

I will ask him to re-read it. 

MR. HANES: I was not satisfied with it 

myself, Your Honor. Let me ask it agal.n 

from the book:. 
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Q Let me get back to this, Mr. Gonzalez 0 in addlti•t: 

2 to having some long-time hostility against the 

3 Carrillos for stealing your family •s land, you 

4 were concerned after you quit working at Precinct 

5 3, and for the Carrillos, with the possibility 

6 that the Internal Revenue people might prosecllte 

7 you for something you had done or that they had 

8 thought you had done, isn't ~hat true? 

9 A No, sir. 

10 Q Well didn•t you-- do you recall testifying tn 

11 Austin, Texas, on th' 20th of May, 1975? Do you 

12 recall telling the members of the House Committee 

13 that you asked the Internal Revenue people, "What 

I( would happen if I incriminated myself?" Do you 

IS remember that? 

~ A I just told you I didn't remember that, sir: 

17 probably I --

18 Q Do you remember saying that to the Internal Reven 

~ people at that time you were getting over into --

~ A· I don't remember, sir. 

21 Q Have you suffered some serious head injury or 

something that caugs your memory to be --

zf A Just the question you are asking me right nov1. 

24 Q Well, surely you remember if at an.v tirne you were 

ever concerned with the possibility that the 
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11 

13 

14 

17 

18 

' 19 

20 

21 

22 

24 

' '25 

Internal Revenue might prosecute you? 

MR. ODAM: Your Honor, I object, I 

reurge the --

THE MASTF;R: I don't see the relevancy 

of any bias or prejudice issue or any other 

issue whether or not he might be subject 

to prosecution. If you can explain it to 

me, I will be happy to have it explained 

to me. 

MR. HANES: All right, Your Honor. 

Our position 1' that he did have such a 

concern and that he was advised by the 

Revenue people that he would have nothing 

to worry about so he has in effect a double 

motive; that is, if he cooperates with the 

IRS, he would not be personally prosecuted 

plus the fact that he had some personal 

hostility and animosity against the 

Carrillos for these various other reasons. 

THE MASTER: I do notsee the relevancy 

of the first aspect that is if he was 

granted some sort of an informal immunity. 

The last, of course, you have --

MR. HANES: I have developed that. 

THE MASTER: You have developed that.. 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT REPORTERS 

717 ANTELOPE .. GUARANTY BANK PlAZA 
CORPUS CtiR·ISTI• TEXAS 7840t 



---tt-----------------------------l_l_Oi+ 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

II 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 
4 

20 

21 

ll2 
'""J 

23 

2( 

25 
J, 

MR. HANES: For the record, then, we 

would refer to the questions and answers 

located on page 147 of voiume one of the 

transcript of proceedings before the House, 

Your Honor, beginning at line 16, as a part 

of the record that has been by the ruling 

of the Court excluded. 

THE MASTER: Now, I have not heard it, 

I can•t accept that. 

MR. HANES: I am sorry. 

THE MASTEP · I don •t know, when you 

make a bill, I am frequently one who changes 

his mind on the bill. 

MR. HANES: All right, Your Honor. 

THE MASTER: I just have to hear it. 

MR. HANES: May I make this, then, for 

the purposes of the record? 

THE MASTER: Yes, sir. 

MR. HANES: May I approach the witness? 

THE MASTER: Yes, sir. 

MR. ODAM: Is 1t my understanding, 

Your Honor, that Mr. Hanes is offering this 

for the purposes of the bill of exceptions? 

THE MASTER: That is correct. 

MR. HANES: Yes, sir. 
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THE MASTER: And after it has been 

2 developed, I may admit it. 

3 Q. (By Mr. Hanes:) You have indicated, Mr. Gonzalez, 

4 that you don•t remember what you said in May about 

5 whether you had ever concerned yourself with 

6 being -- saying something incrimin~ting to the IRS? 

1 A Correct, sir. 

8 Q Do you remember this question being asked of you 

9 

10 

11 

12 

l:f 

f5 

at page 147, "At that time that you had your 

conversations with the IRS agents, did they tell 

you that anything th~t you might tell them might 

be held against you?" 

Do you remember that question being asked of 

you in Austin in May of 1975 and -- did I read 

that ace urate ly? 

lti A I really don • t, sir. 

g Q Did I read that accurately from page 147 of the 

transcript? 

It 'A Yes, sir. I don't remember but things -- let me --

m Q All right. 

k A -- let me tell you something, it was the first 

time I have ever been testifying. 

• Q No, it wasn't, you had already been to San Antonio, 

hadn 1 t you? 

• A Vell, yes, I mean --
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Q It wasn•t the first time you testified, was it? 

2 A Jitay. 

3 Q All right. 

4 A Yes, sir. 

5 Q You testified before, hadn't you? 

s A Yes, sir. 

1 Q All right. And then you tell them there beginning 

8 at line 16 on page 147, "Well, they said if I said 

9 the truth that nothing -- I asked them that, yes, 

10 I told them what will happen if I incriminate 

11 myself, they said nothing will happen to you, just 

12 saying the truth, nothing but the truth, that is 

13 what they told me." Now, is that the response you 

"' ' gave? Do you remember 1 t now? 

15 A No, sir. 

JS Q But you did say that if I read it accurately? 

17 A If it is there, I did, sir. 

18 Q All right. 

m A But I don't remember it, really. I am telling 

you the truth, I don't remember it. 

ti Q Does that serve to make you remember now that you 

did have some concern at one time that you might 

• , be incriminated by the IRS? 

* A I wanted to protect myself, 

~· Q Well, do you remember, now, that you wanted to 

"i' 
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I protect yourself? 

2 A Sure. 

3 Q Does that cause you to remember? 

4 A Sure. 

s Q )kay. 

8 A I just wanted to --

7 Q So you were cooperating at that point in time with 

8 the Internal Revenue because you knew at that point 

9 in time they were investigating 0. P. Carrillo, 

10 isn't that correct? 

11 A Well, sure. 

12 Q All right. And, so, you are really killing two 

13 

15 

18 

17 

II 

birds with one store, weren't you, because if you 

get rid of o. P. Carrillo, then the people that 

you were politically allied with would be in the 

superior position in Duval County and o. P. 

Carrillo would be fraught with the problems of 

the Internal Revenue and his other investigationt 

11 A That is not so. 

m Q You understand exactly what I am saying? 

U A Yes, sir. 

a Q All right. 

• A But that is not the way I --

u Q All right. And you knew --

u A I went for some other reasons over there. 
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~ What about your other reasons for going over there?\ 

A Well, that I was seeing that he was doing a lot of 

things wrong. 

Q Of course, ·you had been there since 1962, hadn't 

you? 

6 A Yes. 

7 Q Are you saying that all of a sudd~n you began to 

8 see things that were being dcne wrong and that is 

9 why you went to the IRS? 

10 A I saw them, they were wrong since I started, but 

11 I couldn • t do a thL. about it, sir. 

~ Q What caused you to be able to do something about 

13 it when you went over and joined the Parr camp? 

14 A No, I mean I didn•t who could we go to, I mean--

15 Q Well, who could you go to after you joined the 

16 Parr camp? 

17 A I never joined the Parr camp. I did it for my own. 

18 

19 

21 

22 

Q Now, wait a minute. 

A No, I •m not 

Q Mr.Gonzalez, you quit because you had an argument 

with o. P. Carrillo about not paying for the auto 

parts thing? 

23; A That is not --

24 Q Isn•t that what you told that lawyer? 

~ A That is not so. That is not so because I was not 
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working far o. P. Carrtllo, 

HOb I 
2 Q That is why you walked oft that day and didn't 

3 come back, tsn•t it? 

4 A Sure, I didn •t have no business there. I was not 

5 working. I wasn't getting pal.d from the Farm and 

6 Ranch Supply, why should I be there taking some 

7 crap from him. 

a Q Why should you be there and take some crap from hi ? 

9 A Yes. 

10 Q All right, That was exactly your feeling and you 

11 didn't, you walked o~f,didn't you? 

~ A Yes, sure. Well 

n Q Up to that potnt in time, though, you hadn't seen 

14 fit to go and report any of that, of any of what 

IS you thought to be wrongdoings to anybody in 

. 16 authority, had you? 

U A Before that? 

IB Q Yes, yoa hadn't told a living soul on God's earth 

19 

21 

that you thought anything was going wrong at the 

Farm and Banch Store, did you? 

MR. ODAM: Your Honor, I would object 

to being argumentative but I understand 

until the Master indicates otherwise that 

we are still on the bill of exception and 

I will just let all of this go in for 
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purposes of posterity. 

2 THE MASTER: I am not sure we are still 

3 on the bill, are we, Mr. H~s? 

4 MR. HANES: Technically, I think he is 

5 accurate. When I asked him a question about 

6 page 147, that was the end of that. 

7 THE MASTER: I believe that is correct. 

8 MR. HANEs: I d idn • ·~ hear any thing from 

9 the Court. 

10 THE MAS~R: But I do believe this is 

11 repetitious. 

12. MR.HANES: All right, Your Honor. 

~ Q Now, the trtth of it is, Mr. Cleofus Gonzalez, 

that during the period of time when you in fact 

15 worked at the Farm and Ranch Store, that Judge 

16 Carrillo was very seldom there? 

17 A He was there. 

W Q But seldom he wasn•t there every day, was he? 

19 A Not every day but 

~ Q He wasn't even in there every week, was he? 

U A He probably went once every week in there. 

a Q You say probably went, the truth of it is, and 

24. 

didn•t you say Mr. Gonzalez that he came there 

perhaps .once a month? Do you remember saying 

that, now did you or not? 
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A I don•t remember. 

11 QB I ~~ 
2 Q Okay. Well, did he come there once a month or 

3 once a week? 

4 A He went there once a week. 

5 Q All right. Now, you want to say once a week:? 

6 A Yes, sir. 

7 Q And he didn•t have anything to do-- do you want to 

8 stick to that once a week? 

9 A Yes, sir. 

10 Q And you remember that during the entire time you 

"' 11 were there, that J~~ ·e Carrillo -- o. P. ~arrillo 

12 would come in once a week? 

13 A Yes, sir. 

14 Q Which day, generally, Monday, Friday,Wednesday? 

15 A I can•t say what day. 

16 <i All right. 

17 A But he was there. 

18 Q In the afternoon, morning? 

19 A I can•t say when. 

20 Q nighttime? 

21 A He was there • 

Q You remember seeing him, though, once a week without 

fail? 

24 A That's right, sir. 

~ Q The truth of it is, that Ramtro Carrillo ran the 
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2 A That's correct, str. 

3 Q And he was there every day, wasn't he? 

4 A He was there, sir, yes, sir. 

5 Q You got your instructions on the running of the 

6 Farm and Ranch Store from Ramiro Carrillo, didn't 

7. you? 

8 A That's correct, sir. 

9 Q You got your instructions on how to handle the 

W other county business from Ramiro Carrillo, 

ll didn'tyou? 

12 A That's correct. 

13 Q Mr. Ramiro Carrillo instructed you in all of your 

14 activities there while you were at the Farm an~ 

.15 Ranch Store? 

16 A That's correct, sir. 

17 Q And according to you, you didn •t move a peg until 

18 you checked with Ramiro Carrillo to find out if it 

19 was okay with him, is that right? 

·~ A That's correct, sir. 

•1 Q And people came in with their welfare things, you 

25 

would check with Ramlro Carrillo? 

A That's correct, sir. 

Q Not o. P. Carrillo? 

A Yes, slr. 
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Q Ramlro Carrillo ran that whole show with the we lfar, 

2 checks and with the county? 

3 A That's correct, sir. 

4 Q And he ran the Farm and Ranch Store? 

5 A That's correct., sir. 

6 Q All the things you did, you did first by checking 

7 with Ramiro Carrillo? 

8 A That's correct. 

s· Q And you didn't check with this man, o. P. 

10 Carrillo, on how to run the Farm and Ranch Store, 

11 d ld you? 

~ A No, because 

m Q All right, and you didn•t check with o. P. 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

:ao 

·.-ta 

Carrillo on how to run the welfare work that you 

were doing while you were at the Farm and Ranch 

Store, did you? 

A No, sir. 

Q Y)u checked with Ramiro, didn't you? 

A Yes, sir. 

Q All right. 

MR. HANES: I think that 1 8 all the 

questions I have, Your Honor. I pass the 

witness. 
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1 )l 1 

2 

BY MR. ODAM: 
3 

4 Q Mr. Gonzalez, I believe on reooss-examination by 

5 Mr. Hanes, that you stated something of the 

6 effect before the break about an hour ago that 

7 you would, on a regular basis, tak~ ten gallons 

. 8 a week? 

9 A Well, I didn't take them a week, sir, just ag I 

10 needed it, you see, sometimes --

11 Q Now where was this t~ gallons taken from? 

~ A First, we had to get some gasoline there at the 

13 yard that belonged to the county. It was county 

14 gasoline. 

·~ Q All right. The gasoline that was taken, we will 

16 ask some questions about it, that was ganline 

17 that belonged to the County of Duval? 

18 A Yes, sir. 

19 Q Now, once the gasoline was taken out of the Duval 

20 

21 

County pump, was this in the -- was this in the 

what, the equipment yard? 

22 A Yes, sir, yes, sir, where 

a Q It was taken out of a pump into what truck was 

~ that gasoline put? 

~ A The Farm and Ranch truck. 
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Q And who -- to whom did the Farm and Ranch truck 

2 belong? 

3 A To Ramiro Carrillo and 0, P. Car~tllo. 

4 MR. HANES: We are going to object 

5 unless he knows of something other than 

6 hearsay basts as to the ownership of that 

7 truck. He is driving it and is now contendin 

8 it belongs to both r£ them, 

9 THE MASTER: I sustain the objection, 

10 MR. ODAM: I will reword the question. 

11. Q It was put into a p,~'ll and Ranch truck, I believe 

12 you testified to? 

13 A Y e s , s i r • 

14 Q P.nd I believe your earlier teat imony was when 

15 we first started out today, that something about 

16 the ownership of the Farm and Ranch Store. Now, 

17 let me ask you this: Do you have personal 

18 knowledge as to whom the Farm and Ranch Store 

. 19 be longed to? 

20 A Yes, sir, 

u Q And to whom, to your own personal knowledge, did 

the Farm and Ranch store belong to? 

~ A To Ramiro Carrillo and 0, P. Carrillo. 

u Q And what is the basts for your testimony to this 

Court that the Farm and Ranch Sture belonged to 
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2 

3 A 

4 

5 

Ramiro and o. P. Carrillo? In other wordo, ho~-
you know it belonged to them? 

Well, I had the 

and I made that 

and it says 

11 cense, the store license there, 

sales tax return every three months! 

s Q And who 

7 A It says they •re owners, o. P. Carrtllo and Ramiro 

8 Carrillo. 

9 Q And who instructed you to fill out the license? 

10 A Mr. Ramir.o Carrillo. 

11 Q Okay. And so you \'1~· 'd get the store license and 

12 what other documents? 

13 f. I filled out those tax sales returns. 

14 ~ All right. And so the truck that the gasoline 

15 went into re longed to the 

16 A Farm and Ranch Supply. 

17 Q was the truck marked? 

18 A No, sir. 

19 Q What type of truck was it? 

20 A It is a •68 Chevrolet. 

21 Q All right. Now, how often, is it your testimony, 

that you would put the county gasoline into the 

Farm and Ranch truck? 

24 A Well, sometimes once a week and that would last me 

25 for about three or four days 0r maybe a week or so. 
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It all depends on how many trips I have to make 

2 out. sometimes I had to go out --

3 Q Is it your testimony, then, that the frequency 

4 that you did it was just how often that you needed 

5 gasoline? 

6 A That's correct, sir. 

7 Q And so whenever you needed gas olin··, you got it 

8 out of the county pump? 

9 A Yes, sir, I used to put ten gallons all the time, 

10 just ten gallcns. 

11 Q And why did you put t. .. ' ten gallons of gas in the 

12 truck? Were you instructed to do so? 

13 A That is what Ramiro told me to do. 

14 Q Ramiro CarriJ lo? 

15 A Yes, sir. 

is Q. Told you to put county gasoline in it? 

17 A Yes, sir. 

••• Q. Now, when you put this county gasoline 

II and Ranch Store truck, was that -- when 

what year did you begin doing that? 

21 A Probably •68. 

Q. 1968? 

A Yes, sir. 

Q Because that is when you had the truck.? 

U A Yes, sir. 
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Q Prior to --

2 A Well, no, I got the truck later, but I mean I had 

3 another truck ttst belonged to th'=lm, an old truck, 

you see. 

s Q But put gasoline in that, also? 

·a A That•s right, it was a panel truck, a 1959 panel 

7 truck. 

a 0 Prior to 1968, did you put county gasoline in the 

9 old panel truck? 

10 A No, sir. 

H Q So, you started in ~a~ 1968? 

~ A Yes, sir. 

~ Q And from 1968 until when, did ~u put the county 

gasoline in the Farm and Ranch truck? 

M A Well, they stopped bringing gasoline to the county 

16 yard and I had to go to the filling station, I 

17 used to get gas from that Gulf service station or 

II from that Humble service station. 

m Q And when did they stop bringing gasoline to the 

10 

11 A 

Q 

A 

24 Q 

2S A 

county yard? 

I don't remember, sir. 

would the t be in 1969? 

No, it was tn the •70's, probably 

1971, '72? 

About '72 01' '73. 
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Q. What is your basis for saying lt was 1972 or 

2 A I don't get you right, you mean--

3 Q .. hy do yoL• say it was probably in 1972? 

4 A Well, it was not very long when I quit working 

s there at the Farm and Ranch~ you know. 

s Q You quit working in 1974? 

7 A In 1 74, yes, but let 1s say they qu~t bringing in 

8 gasoline about a year before that, 

9 Q Okay. In 1973? 

10 A Yes, sir, I guess. 

II Q :.lo when they stoppec ·inging the gasoline, you 

12 stopped putting lt in the county -- putting in 

13 county gasoline? 

a A Ram!r0 told me to go to that Humble or Gulf 

15 service station and used to get gasoline there 

16 whenever I needed some, sign it Duval County, and 

17 I signed my name on it, 

~ Q Did o.r. Carrillo ever instruct you to put the 

19 county gasoline in? 

20 A In my tr uc k? 

U Q In the Farm nnd Ranch Store truck? 

22 A NJ, sir. 

~. Q This truck Mr. Hanes asked you about that you--

24 

25 

he said that you used in your personal business, 

was the Farm and Ranch store truck used for the 
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business of the Farm and Ranch Store? 

2 A Yes, sir. 

3 Q Would you drive to San Diego in the truck for the 

4 Farm and Ranch Store? 

5 A Yes, sir, I had to go to make deposits and all of 

6 thB t. 

7 Q Did you go to any other cities other than over 

8 to San Diego? 

9 A Alice. 

10 Q HJw far is San Diego from Benavides? 

11 A 16 miles. 

~ Q How far is Alice from Benavides? 

13 A ?.4. 

H Q Anywhe~e other than San Diego or Alice? 

~ A Sometimes I came over to Corpus Christl to pick 

16 up some merchandise. 

17 Q And when you would go out, let•s say on the road, 

18 let • s say CJrpus Ghr is ti, did you have occasion 

19 put gasoline in the truck then? 

:10 A Right there in the yard? 

21 Q N .. , say when you would say go to Corpus Christl, 

22 when you had to refill the tank? 

23 A Sometimes if I needed some, I put out of my own 

24 pocket a dollar or two, yes. 

~ Q And when you were out and you ~ould get it from 
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somewhere nther than the county yard, where 
dtd you 

2 get the money to put tn the gasoline? 

·3 A From my por k:e t, 

4 Q And when y >U started getttng the gasoline at the 

s Gulf statirn there in Benavides after the county 

6 no longer l'rovided the gasoline, where did you get 

7 the money ·;o buy the gas then 1 

8 A From my se 1 ', my own money, 

9 Q When you w~nt to the Gulf ~tatton, did Ramlro 

10 Carrillo gtve you any instructions about whether 

11 or not to ~barge ttc ~ounty for that gasoline? 

12 A Yes, sir, He told me just to go in any filling 

13 station you want to and get 10 gallons of gasoline. 

14 Q Well, how Nould that work when you would go to a 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21. 

23 

24 

Gulf station, would you tell whoever bad 

A I would ju1t go there and tell them I needed 

give me te~ gallons of gas and I would go in and 

tell them to make out a ticket to precinct number 

three in c~re of Ramiro Carrillo and I would sign 

it and if I had to make a trip, I would write 

trip -- if I had to make a long trip, a trip to 

Corpus or Jomething like that, 

Q so, you would make out this and charge -- when 

you were making a long trip in the Farm and Ranch 

Store truck, you would write lt out? 
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--1--------------------------~l.l~ A Yes, sir. \ 

2 Q And charge it to the county? 

3 A Yes, sir. 

4 Q Now, Mr. Hanes asked you about an employee of the 

5 county by the name of Patricio Garza -- correctio:1, 

6 Patricio Gonzalez? 

7 A Yes, sir. 

8 Q Patricio Gonzalez, am I right on his name? 

9 A Yes, sir. 

W Q Is he alive now? 

11 :\ No, sir, he is dec& ... 'd. 

12 Q When did he dte? 

~ A Probably in '73, I guess,or -- I don't remember 

14 slr, really the date. 

15 Q WR s he employed by the county 1 

16 A Yes , s 1 r • 

D Q What is yot r basis for saying he was employed 

18 by the c our. ty? 

19 A Well, he used to fill up the truck with gas and 

20 gll/e them oil and sometimes when I was not there 

21 he did what I am supposed to do. 

D Q so he worked there in the warehouse with you? 

~ A Yes, sir. 

~ Q He was the county -- was he a warehouseman? 

~ A Yes,sir. 
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2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 ' 

II 

12 

Q, 

A 

Q 

Like you were? 

Yes, sir. 

And I belLeve Mr. Hanes asked you a number of 

questions about whether or not he did work for 

, , ?Q I 
I 

I 
I 

I 
i 

Farm and .{anch Store. Did Mr. Pa tr lc io Gonzalez 

ever do any work for the Farm and Ranch Store? 

11 Well, I think yes, I mean he ~'cd some, since 

he was there. I mean he help~d me out a little 

when I was not there he just stayed there, I 

mean probably that is what he meant by working 

there. You call tret work, because when I was 

not there, he took over. 

~ Q In other words, you were not at the Farm and 

14 

IS 

16 

17 I' 

II 

19 

21 

aa 

24 

as 

Ranch Store doing the work, whatever work that 

he did or whatever work was done, he did for the 

Farm and Ranch 3tore? 

Yes, sir. 
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Q Are you hesitant to characterize it as work because 

2 Mr. Gon~alez didn't do a whole lot of work? 

3 A Y~s. sir, that is right. 

4 Q And you didn't want to say that about him. 

5 A H~ was a good friend of min~. 

6 Q My quE-stion :ts to you whE-ther or not T'1r. Patricio 

7 Gonzalez did any work for the Far·1 and Ranch Store. 

8 A Yes, he stayE-d there when I •as not there. 

9 Q Dfd he do any work while he was a county eMployee 

10 at thE' store? When did he began to work for the 

11 county government, L~ the b~st of your knowledge? 

~ A About 68 or 67. 

~ Q And he worked right on up until about 73? 

M A Yes, sir. 

~ Q Was he working there in 1971? 

~ A Yes, sir. 

17 Q 72? 

n A Yes, str. 

n Q What was the cause of his death? 

~ A Heart attack. 

21 Q Do you know of yourown knowledge how much Mr. 

24 

25 

Gonzalez was paid by the county, was it the same 

as you started out with, two twe,ty-five? 

MR. HAYNES: That wou1~ be hBrsay. 

THE MASTER: Sustained. 
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2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

IS 

16 

17 

18 

19 

21 

22 

23 

24 

25 

112 

Q Now, Mr. H1ynes asked you on recrossexamination 

shout that you got a raise when you went to work 

for the county as a welfare officer. 

A Yes. sir. 

Q To what salary did you ~et a raise to? 

A I was getting four hundied dollars and I told 

Archer I n~eded a raise, because ~y family was 

growtng. 

Q You g~t four hundred dollars? 

A I was getting four hundred dollars and they gave 

me a raise to five hundred. 

Q Were you a warehouseman at the county at four 

hundred dollar salary? 

A YPs, si.r. 

Q And you got a raise to what? 

A Five hundred. 

Q So themcrease you got was not from two twenty-fivE 

u~ to five hundred? 

A No. sfr, it ke~t on adding. 

Q Mr. Haynes has madP some comments about your 

stealing from the Farm and Ranch Store. I take 

it from your orevious testimony that you did not 

steal from the Farm and Ranch Store? 

A I ~ldn't intend to, sir, I didn't havP to. I 

mPan, I didn't have to st~al to make my Hving. 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT REP0RT£A5 

711 ANTELOPE • GUARANTY BANK PLAZA 
CORPUS CHRIST.!, TEXAS 71401 



Q On rP-cross, he also asked you a number of ques-

2 t Ions about tl-te statemE>nts you made to the Master 

3 about the allegation that someone stole your 

4 father's ~rooerty, sopsrently this man's father. 

5 A I hated to get tnt'l that, but I was forced into it. 

6 Q ArP you here testlfyin~ today out of vengence tn 

7 O. P. Carrillo for somethi~his f,ther did? 

8 A No, sir, I had forgotten abot"t that. It was 

9 brouP,ht out hPre because I had to. 

W Q And you are not here testifying pursuant to this 

11 subpof'na because of ~~at comment tl-tat you offered? 

12 A No, !'lir, that doesn't have nothing to do a darn 

13 tl,inl!: w-Ith it. 

14 ') Are you here seeking reven~e against 0. P. 

15 Carr-l.llo for sometl-ti.ng his father did years ago? 

16 A No, !'! t r. 

17 Q Did Judge Carrillo -- I know you testified Mr. 

18 Ramtro Ca~llo instructed you to do certain things 

19 and you testified Judge Carrillo occasionally came 

20 out to the Farm Rnd Ranch Store. Did J~e 

21 Carrillo instruct you to do someth-Ing? 

22 A Yes. 

23 Q TNhat? 

~ A To ordPr somethi1g or send someborly to his ran~h. 

workers that worked with thE' county or something 
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likP that. 

2 0 Mr. Haynes has, as I think Mr. Mitc~Pll sstd, 

3 nuPned the door on somethln~ ahout hauling grain. 

I will refPr you back to that testimony you 

5 gave about haultnp grain. It ls your prior tes-

6 

7 at thP DPS because you observed 

8 MR. HAYNES: Object to the quPstion in 

9 lt's for111. It ts assuming facts that are 

10 disputed. 

II MR. ODAM: I will rephrase. 

12 Q Dtd you call the DPS? 

13 A Y e s . I d t d • 

~ Q Why did you call thPm? 

IS A Like I said the other day, because it burnPd me 

18 uo that some uoor pPople were tryin~ to fix up 

17 their trucks to makP monPy for their living and 

18 hf're comes thP county trucks haulin~ grain. 

19 Q WPll, thf' tnck was n11t owned by the Jud11;e? 

20 A No, sir, 1ust thP grll:fn. 

U Q Who was drivin~ the truck? 

a A I don't recall. 

m 0 Whosp ~rain was in the truck? 

~ A o. P. Carrillo's. 

25 Q How do you know that? 
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A I found out it waR coming from thP Borias Ranch 

2 wherP he planted grain. 

3 
Q From w~om did you acquire that information? 

4 
A In fact, I was workin~ for the Farm and Ranch 

5 Store. 

6 MR. HAYNES: That answer is not respon-

7 

8 THE MASTER: The QUPSt i.on was, in 

9 effect or in ~ubstance, was what was the 

10 source of your informatfon that the grain 

11 came from the ~orjas Ranch. was that your 

12 question? 

. 13 MR. ODAM: Yes, sir. 

14 THE WITNESS: I knew it wa~ comin~ 

15. from therP. We go ~rou~h that road to 

16 rabbit hunt and we knew the combines werP 

17 workin~ there and we saw them t~e day before. 

18 Q ThP oerson driving the truck. was that an employee 

19 of the Borjas Ranch? 

~ A No, it was an emoloyee of the county. 

21 Q Now, tt was a county employee drivin~ a county 

truck? 

~ A Yes, ~ir. 

U Q And it is your testimony it was hauling Jud~e 
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A Yes, sir. 

2 Q Where was the ~rain bein~ taken? 

3 A Alice Elevator, 

4 MR, HAYNES: We object to that as 

s bein~ hearsay. For all this witness knows, 

6 It could hav~ been going to Russia. 

7 THE MASTER: I think h~ meant the 

8 immediate distribution. 

9 MR, HAYNES: Well, we do object to 

10 that. 

ll THE MAST:.,: WPll, tl-a t is ~oing to 

12 be his next quPstion, I bPlieve. 

13 MR. ODAM: Yes, sir. 

14 Q (By Mr. Odam:) Mr. Haynes has asked you how you 

IS knew that it was ~oing to the Alice Elevator 

16 instead of Russia. What is the basis for your 

17 ~tatement on that? 

n A It so ha~~ened that we asked somPbody. 

19 Q \-lho is we that asked somebody? 

20 A Me a~d Ruben. 

21 Q You and Ruben Chapa? 

22 A Yes. 

~ Q You asked somebody? 

24 A Yes, one of the boys on the combi. ne. 

25 Q On the Borjas Ranch? 
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A YPs. 

2 P Who ~.,as that hoy? 

3 A Ro~Plto Sanchez. 

4 
Q Is he an rmployPP of the ranch? 

5 A Of the county. ~P fs a county employeP. 

6 Q HP is a county employee? 

7 A Yes, "lir. 

8 Q Combinin~ on the Bor1as Ranch? 

9 A Yf'R. 

10 Q Was this during a WPek day? 

11 A YPs, sir. 

12 Q What is his iob wit~ the county? 

1.3 A Hell, he is a tractor operator. 

14 
THE MASTER: Well, now, there was an 

15 objection unless the basis of the knowled~e 

16 was shown to be other than hearsay, the 

17 testimony that t~e grain was going to the 

18 Alice Elevator -- well, the objection is 

19 sustained. 

~ Q Did you go out to the Borjas Ranch and talk to 

21 Rogello Sanchez? 

22 A No, sir. 

a Q Did you at any time talk with Rogello SanchPz 

24 

25 

about thE' grain that was combined rut there? 

A No, sir. 
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Q Your tPstimony was --

HR. HAYNES: That would bf' i.inproper 

bas is. 

MR. ODAM: I will rephrase the ques-

tton. 

Q Do you know Rogeli.o Sancltez? 

A YE>!':, sir. 

0 Di~ you have occasion to talk with him about the 

grain bein~ combined out thPrf'? 

A Yes. sir. 

Q To t~P best of your o~n personal knowled~e. was 

Rogelio combining the grain on the Bor.1as Ranch? 

A YPs, sir. 

MR. HAYNES: We ohiect to i.t, that is, 

he had not himself visited thP ranch and had 

not seen Mr. Saenz on the ranch. 

THE MASTER: I wi.ll ask, Mr. Odam --

Obviously Mr. Sanchez told him that and if 

you arP offPring that to the truth. it is 

not admissiblE'. 

MR. ODAM: All ri~ht, sir. 

Q (By Mr. Odam:) When did you observe this county 

truck with a county Pmployee w{th some grain in 

it ~oin~ by and you called the DPS? 

25 A I don't remPmber the date, si.r, but i.t was !'lometime 
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Q What y~ar was it tn? 

A Probably a y~ar a~o. I gu~s~. mayb~ two yPars. 

Q Wh~rr ~e you working at that time? 

A WP ~~r~ standing out tn front of B~navides Im~le-

Q So you were not a warehouseman at that time any 

mor~? 

A No, s t r. 

Q You werP standfng in front of the BenavidP.s Imple-

m~nt? 

A Y~s. sir. 

Q You say a y~ar ago? 

A A yP.ar or two ago. 

Q 7"P 

A 74, I guE'SS. 

Q Was tt after the time you lP.ft b~>tng a county 

war P.h ous eman? 

A I think so • 

Q Was tt qfnce 71? 

A Well, they had bfB'l hauli.np: gratn and I can't tell 

you how far back. 

Q WPll, ~ it si.nce 71 that you saw that truck that 

Mr. Haynes asked you about? 

A I think thts narttcular time that I call~>d thE' 

CHATHAM 1k ASSOCIATES 
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DPS? 

Q YPs. 

A It was ~robably 74. 

Q Have you ever seen that truck t~at you talked 

roout a~ain since that time? 

A Yes, s1r. 

Q And ~here did you see that truck? 

A It is in the county yard. 

Q Mr. Haynes also asked you questions about gettin~ 

a hull from 0. P. Carrillo? 

A No, Ramiro Orrillo. 

Q Okay. Was it your understanding that this was 

your com~ensatton for working at the Farm and 

Ranch Store? 

A No. that was atChristmas. He s4d. what do you 

want for Christmas, and he said I have two good 

calves, and he said if you~nt one, I will ~ive 

you onP for Christmas. I'said sure, I will take 

one. That same day I told my boys and we went 

out and ~icked it up and told his ranchhand that 

was my bull that Ramiro had given it to me for 

Christmas. 

0 So you were still A county ~are~ouseman at that 

A Yt>s, sir. 

CHATHAM & ASSOCIATES 
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Q Wa~ tt your under~tan~ing at t~e time that your 

2 com~en~ation for worktn~ at the Farm and Ranch 

3 StorP was to bP oat~ by taking thpse handfuls 

4 of nails from tfmp to ttme? 

5 A No. sir • 

. 6 MR. ODAM: PAss the wttness. 

7 

8 

9 

10 RE-EXAMINATION 

ll 

BY MR, HAYNES: 
12 

·13 Q Mr. GonzalP?.:, is it not so that a beefmaster 

14 calf is worth about five hundrt>d dollars? 

~ A If you get a good kind. 

16 Q Wen. yoU ~Ot a ~ood onP, didn't you? 

~ A Well, it wa~ not ~ure. 

U Q But naturally, you took the best onP. 

19 A Sure. 

~ Q Sure -- well, I am not faulting you for that. 

21 A OkAy. 

~ Q Do you rpcall testifyin~ tn Austin in May, 1975, 

23 

24 

25 

1ust sevt>ral months a~o. that you got ten p,allons 

of gasoline a week from the county pump and put 

it in your car or your true~ and their truck? 
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A I nevPr out tt in my car, sir. 

2 Q Did you say that? 

3 A I rlon't rem~mber, ~~r. 

MR. HAYNES: May I approach the wit-

5 ness? 

6 THE MASTER: Yes. sir. 

7 Q Page 117, Volume 1, l~t me s~o~ you here and see 

8 if this stimulat~s your memoc~·. 

9 Line 21, oap.:e 117, "Did you ever do i.t. 

10 did you fill your uickuo up wit~ gasoline? 

11 AnswPr: Yes, sir. Question: They used to fur-

12 ni.sh -- Answer: I di_d, I used my own truck and 

13 thP.trs. I used it to do county work. Mr. 

Carrillo ~ave m~ about ten ~allons a week. Qu~s-

15 tton: From the county pump? Answer: Yes, sir." 

18 Did you say that under oath? 

17 A You mE>ntioned my car and it doE>sn't say my car, 

18 my truck. 

D Q Well, your truck? 

Ill A I sai_d it was mi.ne, because I drove it all the 

II 

B 0 Dfd you say I used my own truck and theirs? 

13 A Yel'l, l'lir. 

M Q Did you say t~at? 

•• A YeA. l'lir. I camein my owp truck to Corpus • 
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Q So you got tPn pallnns of gasnltn~ a wePk? 

A Ye~. to ~et ~ouioment for the county and.! have 

~omet~tn~ to nrove it. 

Q You hRve ~riting to show that? 

0 Do you hAve any writing to show those thing~ 

vou picked up when you nicked th'm up tn thP Farm 

and Ranch truck? 

9 A Ye~. 

W Q Where dtd vou pu~ that down? 

11 A I havf' a 1 i. ttle book -~or important thingA I write 

12 down. 

13 Q 11Tow, vou have seen thts, you remf'mbPr t'fotat --

14 A You ~aid my car. I never put gas tn my car. 

d5 0 You put it in. the truck? 

16 A I NtiS ni cki n!?: un narts for th~ county. I didn't 

17 Ret naid nothfnq for thf' wear and tear on the 

18 truck. 

~ Q Who werP you making a favor for, nlea~e. sir? 

~ A Thf' county people, but not char~tng them fnr the 

21 

. a Q 

.23 A 

24 Q 

25 A 

U!'l~ "f my truck . I could turn it in for rental. 

'But you 

No. !'l{r. 

You i 1.1S t 

Ye<;, tht-

dic'ln't do that? 

took t,eir P-A'Iolfne? 

gasoline. 
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Mn, OtlAM: I ohiPct to thi~ lin~ of 

2 nuP!':tfoninn. I rlon't bPlfPV~> Mr. ClPofu~ 

3 
ron~AlP? •~ thp Qub1ect of our Pxamfnation. 

4 T'IF "1AS1'FR: I tAkP it thi~ t~ t~P 

s 

6 HR, HAYNE::;: It is, Your llnnor. 

7 (l (Hv "1r. HsynPs:) 

8 

9 R'?Af'l~r •>. F·. r.arrillo h~>csu~P vou "WPr" .:;ul-,onensPcl 

10 Ancl for no othPr rps,o;on and al<~n when yo11 c.\'llled 

11 it wa.:; hPca~~e you werP nutrspPd at the 

12 fAct t~At a noor ~Prson could not ~Pt an fnsp~fon 

13 ~ttrkPr and 0. P. CArrillo usPd thP county trucks? 

~ i r. 

15 l' ,;"' thP trut'l of it rs. in oa~>e 149 linf' 10 

16 eifel vou nnt tPll t~osr oeoolP in Au!=:t'n t~Rt the 

17 

11 

18 A 

., 1/ On yoc dPny thll t., 

11 

Q 

A r. ,.. ·, i n k I. d i d , s ; r . 

14 Q f>id fO•; nr not.:'' 

A clo,'t rPmember. 

------1r--------------------------------------------------------------------------r--
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14 

1~ 

1~ 

18 

19 

II 

14. 

25 

_____ l"l 
Q Thf'n you 'Wir'f" A!lked, "Arf' you ?iv~ nP: this te!l ti- ! 

mony becauRe of w~at is happenfn~ now, th~t some 

peo~le have bren removed from office and people 

losfnr iob!l, is that why you are testifying and 

that 1.11 correct, i<dr." 

Do you remember your anAwer in M~y? 

A No, c; i r. 

0 \·That would it hf' tnday i_f I .J~ked you th!t Aame 

que!'ltfon? 

A That i~ w~at I would do. 

Q Maybe is what vou ~acJ ~hen? 

0 .Well, yes orno, your answer was yes? 

A Yes, s:f.r. 

Q You were testifying because t~e ,udge was gettin~ 

rld of oeople you had elected? 

A ';es, sir. 

0 An~ you were trying to make A problem for the 

iudge, because you thought a hunch of your people 

werP being ffred from their county iobs? 

A That i!'l not true. 

Q Why dld you say that under oath fn AuAtfn? 

A That fA the way I understood it then. 

Q ~ow it is different? 

A Yes, sir. 
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16 

17 
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20 

21 

22 

24 

T., 
8 flllf'!'-

tfnn ~~ it ~uit~ vour nurno~e? 

Your Honor 

HR. '11>, 'CI-'"":S: I ~tthdra~ ft. {t f~ 

t have nn further QUP~ttons of this 

R"E-•,, _"!!NATION 

BY '!7?, ODAM: 

Q Mr. GonzalP7, I have two que~t{ons. Number one, 

A 

c 

A 

Yes. ~ir, 

YOtl, ''T,P T!'8Son i.s th"'t hP C8UI'IP~ S 1_ryt: of T>f'OT>lP 

ansr<~e-r HAS, ''Not recAusP'' _ so I said, "YPs, other 

t'C'"8SOn~? 11 An~ you s a-f.d, . " s1.r. 
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12 

13 

18 

•• 

Q Wht>n vnu workPd at th• F~rm Rnrl Ranc~ Sto~with 

0. P. ~nd RRmfro Carrillo, did you ~ave occasion 

1 
I 

to t<JR~ t on <"URtomt>rs nt thP FArm And Ranch ~toni? 

A YPs, sir. 

n Dfd vou do t~Rt all day? 

A Yt>s, sir. 

0 Did you h~.M> occAston to fill ont rPcPfTlts or 

invoic-<~>s? 

A 

0 Did v~u hRVP ~ccasion to takP in cash? 

A For mv ~Pr~onal ust>~ 

Q No, sfr, for merchandtsP you sold? 

Q Cfd vnu hnvP occasion to ordrr suoolit>s to restock 

the i rtvrntory? 

Q Did you ~1!1"" occasi.on to dPal wi_th salesmen that 

camP fn? 

A Yf's, !'lir • 

Q And whPn you werP worktn~ At thP FArm and Ranch 

StorP, did you f'VPr gatht>r u,., thP rP<Ptnts at thP 

Pnd of thf' yrar? 

0 Did you pvpr total thPSf' rf'c-rfpts t0 fill out thP 

<:rAlPs tl!., forms? 
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II 

________ 
1_1~-~ 

Yes, ~ir. I 
Q Did ynu ever makP drnosits for the store at thP 

bank? 

0 Did anyone else PVPr do any nf thPse functions 

for t"f.e Farm ani! RAnch Store? 

A I gupss they did. 

0 Hho ;., that? 

A 0. P. and R~mtro Carrillo. 

MR. ODAM: I ~ass the witness. 

RE-EXAMINATION 

BY MR, HAYNES: 

Q Is it your test~mnnv, Mr. Gonl'!.!!lez, sincP thE' 

time 0. P. Carrillo has become a iudge he has 

w~rked tn the store and waited on peoole? 

A Yf>s, sir. 

Q Since hP was a iudP.e? 

Q Sold p-oods at the Farm and Ranch Sto-re? 

A Ye", si.r. 

Q Oi.d he wear h-is i11dicial rohr at thllt time? 

CHATHAM & ASSOCIATES 
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MR, ODAM: 

1_1_+-
Your Honor, I am not sure - I 

it is your testimony that 0. P. Carrillo 

waited on customers? 

THE WITNESS: Not him, no, str. 

MR. ODAM: That is what I wanted to 

clear up, 

MR, HAYNES: Fine. 

Q (By Mr. Hayne~:) I was asklcg you about since 

the ttmP of the 1ud~ebPtn~ on t~e bench. Do you 

have a hearin~ drfect? 

A YPs, .<=tr. 

Q I am sorry, I will ~peak louder. 

A I can't hear with this ear. 

Q All right. Stnce the time 0, P. Carrillo has 

become a iudge, 4s It your testimony hP has come 

to the Farm and Ranch Store and waited on customers? 

A No. s f_r. 

Q Since thP time he bpcame a ,ud~e, is tt your 

testimony he camr to the Farm and Ranch Store 

and prepared lnvoicps? 

A No, sfr, I did all of those. 

Q Since thP time 0. P. Carrillo became a judge, 

he didn't come in and receive ca~h from custo-

mers? 

A No, sir. 
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Q Or order supplies? 

A No, sir. 

Q Or deal wtth thP- salesmen? 

A No, str. 

Q Or ~ather u~ recel~ts from the Farm and Ranch 

Store? 

A No, str. 

Q Or total up the receipts and take care of the 

business? 

A No, str. 

Q Or make the deposit~: 

A He did some, but I did some. 

Q Most of those thin~s you did as overall mana~er 

and salesmen and do it all ty~e person? 

A Yes, 'lir. 

Q And 0. P. Carrillo did none of those thin~s? 

A No, sir. 

Q He wa~ buay jud~in~. was he not? 

A Yes, sir • 

Q He was not around there? 

A Well, maybe once a week he was there, once a week, 

maybe • 

MR. ru1YNES: That is all the questions 

I h.!ve of 1:he wi.tnesa and I will pass the 

witness. 
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MR. ODAM: We would excuse the witness 

subject to recall on other articles at a 

later 'PO~nt. 

THE MAlTER: You may ste'P down from 

the witness stand. Ym are still under sub-

.,oena • 

THE WITNESS: Well, ma, I leave at this 

time? 

THE MASTER: Mr. Odam, I thou~h~ you 

neant' several days down the road, does this 

witnfss need to stay? 

MR. ODAM: Probably not, Yo~r Honor, 

that is why we didn't want to ~~·into his 

testimony today. 

THE MASTER: Probably tomorrow then? 

MR. ODAM: I will talk to him outside. 

MR. HAYNES: We do not mean to in any 

way infrin~e on the procadin~s. Your Honor, 

~ut we have a federal subpoena which the 

federal law 'Permits us to serve and we wauld 

like to notice the court that we want to 

serve Mr. Cl~ofus Gonzalez to • .,.,ear tn 

~ederal court on Friday. 

WP did 1ot want to be -- well,this 

ls the bPSt time to do it here as opposed to 
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------------------------------~11~21 

letting the rnarRhatl catch htm at home. I 
THE MASTER: Do you have it ready now? I 

I 
MR. HAYNES: YE's. sir. 

THE MASTER: All right. 

Who i. s your nl?xt wt tness, Mr. Odam? 

MR, ODAM: Walter Meek. 

May I get him? 

THE ~STER: Yes, please do. 

MR. ODAM: Just for due order of these 

~roceedtngs, Your Honor, I will say that the 

wttnPss's test~mony here will be with 

respect at this tfme to the paragraph con-

cerning Mr. Roberto Elizondo. 

MR. MITCqELL: What number is that? 

MR. ODAM: Parag~h 3 on page 4. 

WALTER MEEK, 

having been duly sworn by the Judge, testified upon 

his oath as follows: 

BY MR. ODAM: 

E X A M I N A T I 0 N 
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Q Would you please state your full namp? 

A Walter W. Meek. 

THE MASTER: Would you spell your 

last name? 

T~E WITNESS: M-E-E-K. 

THE MASTER: Just ltke it sounds. 

Q (By Mr. Odam:) And were you subropnaed to be here 

today? 

A Pardon? 

Q Were you served with a subpoena to come to thesP 

A That is right. 

A San DiPgo, Duval County. 

Q And in San Diego, Duval County, by whom are you 

E'mployt'd? 

A Duval County. 

Q What is your position with Duval County? 

A County auditor. 

Q How long havP you held that position? 

A Ftftprn year~. 

Q And wher~ were you employed prior to that time? 

A Well, I have worked out of the state and out of 

~e country quite a bit. I am an engineer by 

prof!"sston. 
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1145 

Q Wh~rP wPrP you horn? 

A San DiPJ!O. 

Q So ~XcPpt for this p~riod of time you ref~r to, 

you are a lffPlong rPsldent? 

A That fs ri~ht. 

Q As county aud~tor, could you describe for the 

court what your responsibilit{Ps Are as county 

auditor? 

A Well, I am comparable to the fis~al officer of 

any busln~ss. My responsfhlllties are the 

fiscal affairs of the county and primarily after 

budgetary matters are put aside, the supervising 

of the bills, the approving of bills and preparing 

bills for the commissioner's court for their 

ultimate approval. 

Q On the matters of fiscal affairs, is lt your 

~b to ~ign checks for the county? 

A All the checks i~sued for the county are signed 

by mP, 

Q Now, you mentionPd that you approved bills. Is 

it your job to approve claims for payment that 

county employees made? 

A That is right. M'f.ne is not th~ ultimate apl)roval 

and I don't express approval or dirapproval until 

ft comes back from the commtosloner's court. 
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can't overrfdp their decision. 

Q ThPy are the ultimate disapproval or approval, 

this is done by the commissioner's court? 

A That fs ri~ht. 

I 

1146! 

Q And your tf.me as b~>fng county auditor, when ths"' 

bill~ or claimq ~o to th"' county court, ar"' t~ey 

taken uo one by one and passed on by the county 

rommis~fonPr 1 s rourt? 

MR. MITCqELL: Might I sug~est hP limit 

himself specifically to the time involved? 

T'lE MASTE.t~.. Well, i.t is a present tense 

question and the objection is sustained. 

MR. ODAM: Let me rPphrase the question. 

Q (By Mr. Odam:) Are you familiar with how claims 

for payment are presently approved? Are they 

approved one by nne or approved many at a time? 

I am talking ~bout t~e general procedure. 

A I will have to quibble on that, because there is 

no set routine. I mean, some meetings, if the 

commf.Rsi.onPrs appear to hP f.n a hurry, they just 

okay thP •hole batch of bills I brfng in in bulk. 

At other timE's, they pour over them, but as a 

rule, each commi.ss loner f.s fnterested in his own 

bills and dof'sn't care what the ot'1ers soend. 

MR. ODAM: May I app;·oach thP wf.tness? 
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THF. MASTFR: Yes, ~ir. 

2 MR. MITC'IELL: May I reurgf' a c~>rta{n 

3 ob1e~tion we set out originally an~ on 

occa~ion we restate, but, that ts that the 

5 te~t(mony undf'r Article 3 would be irrele-

6 vant and Immaterial ortor to t~e term being 

7 the Judp:e tAking officP i.n Jrmuary, 1975. 

8 In addkion, beyond the formal notice, which 

9 is the notice we deem to be valid, and 

10 finally not related to conduct 1udicial 

11 in character. 

12 T~E MASTER: Yes, I am glad you ~id 

13 restate i.t. 

14 They are overruled. 

~ Q (By Mr. Odam:) Mr. Meek, do you know a gentlemen 

16 hy the name nf Roberto Elizondo? 

~ A Yes, I ~o. 

18 Q Do you know of your own oersona 1 knowlldJ!:e whether 

19 he attended a court reporting school in Houston, 

TexaR? 

21 A Not to my perAonal knowledge, no, si.r. 

a Q I show you what has been marked as E-43 throu~h 

23 

24 

E-50 and ask you to look through them and I will 

ask a question about them. 

MR. MITC!{ELL: I ~m surP Counsel recalls 
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there was an objection made to E-43 through 

E-50 that was sustained bPin~ hPsrsay and 

not properly authenticated. 

MR~ ODAM: I recall they are not in 

evidence at the present time. 

THE MASTER: Yes, sir, that is cor• 

rect. 

MR. ODAM: I will ask the repor.ter to 

mark these. 

(The above mentioned documents were 

marked Examiner's Exhtlts 53 ••• 54 for 

identification.) 

Q You have before you what has been marked as E·43 

through E-50. 

Would you say it is two items? 

~ A That is right. 

18 Q I am referring first to the one that goes horizon• 

18 

20 

Ill 

tally. I will ask you if you can identify wnat 

that 1. tem is. 

A 'Ill, that is what we term a claim jacket. When a 

claim or other bill is prepared, we prepare t~ls 

)cket on the outside and that is the form in which 

we present it to the commissioner's eourt. 
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Q All ri~ht, sir, and the claim t~at ts identified, 

2 for example, on E-43, on that claim jacket, you 

3 
are 1ust looktn~ at one claim 1acket number 

or claim number D-108? 

5 A That's ri~ht, 

6 Q Who is that clafm made by? Is it identified or 

7 is it indicated on that claim 1a,ket? 

8 A Rober·to Elizondo. 

9 Q And for wh~t amount of money, is i. t i.dPntified 

10 

11 A Two hundred and twenty-five dollars. 

12 Q And is there a pertod of time that that payment 

13 is for? 

14 A Well. it i~ --

15 MR. MITCHELL: Pardon me, Your Honor, 

16 I ap~reciate that he is havin~ problems 

17 with E-43 and E-50 bein~ excluded, but I 

18 don'~ see what he i~ ~oin~ to accomplish 

19 by hnvin~ t~is witness read --

MR. ODAM: I withdraw the last ques-

II tion. 

THE MASTER: Objection is sustained. 

MR. MITCHELL: WPll, we juflt ob.1ect. 

MR. ODAM: I withdraw ~he question. 

~ Q I will ask you to ex~lain fnr the court a~ain 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT R£PO.RTER5 

717 ANTELOPE • GUAAANTY SANK PLAZA 
CORPUS CHRIST.!, TEXAS 7lo10' 



2 

3 

4 

5 

8 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

IS 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

ll'JO 

for the purposps of identiftcatfo~ it ltates on 

E-41 on the horizontal part, th~ claim jacket, 

i.t says, "Road and Bridge Fund". Could you 

explain to the court for purposes of identifies-

tion what does that mean, Road and Bridge Fund? 

A That check was drawn on that particular fund. 

MR. MITCHELL: Pard or. me, Mr. Meeks, 

does that mean the rood and bridge fund 

generally, which I •..o.tld have no objection 

to, or the specific reference to evidence 

that has been ~xcluded, I would have objec-

tlon until it is authenticated. 

THE MASTER: I understood him to ask 

In substance. I thought that was the 

Road md Bridge Fund. 

MR. ODAM: Yes, slr. 

THE MASTER: I thought it was general. 

MR. MITCqELL: Yes, but the answer of 

the witness was, I believe, refering specific-

ally to E-4~. Judge, and that was the 

reason that precipitated my ob1ectlon. 

THE MASTER: Well. the Exhtit is not 

in evidence, Mr. Mitchell, and since there 

is no jury, I am not golng to be influenced 

until it gets into evidence, if it does. 
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But you have to build these matters 

MR. MITCHELL: I understand. 

THE MASTER: -- wtth step'Pin~ stones. 

MR. MITCHELL: The Court is ~are of 

the fact that I have to be very careful 

not to waive anythin~. 

THE MASTER: I ap'Prec t :it e thAt. 

MR. MITCHELL: I' r1 not tryin~ to 

irritate anybody. 

THE MASTER: I hope I didn't exhibit 

irritation. beLJuse I am not. 

MR. MITCHELL: All ri~ht, Your Honor. 

Q Exhibit No. 42 through 50 ~enerally referred to 

as bein~ sent to the county treasurer and for the 

Road and Bridge Fund and for the purposes of 

identification could you explain to the Court 

~enerally what iR the Road and Brtd~e Fund? 

A It is 1ust one of our various funds in which our 

mont-y is &posited. 

Q All ri~ht, who --

A There is not any st-t ~ule in most cases, I mean 

th8t mi~ht be in the road and brid~e fund at one 

time and it might be in another fund at another 

time. I mean it is 1ust taken from another fund. 

Q That was my question, for e~ample, it says here 
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code 320, can you identify -- what does code 320 

mean? 

MR. MITCHELL: Can I have him on cross --

I mean voir dfre? 

THE MASTER: Yes, sir. 

VOIR DIRE EXAMINATION 

BY MR •. MITCHELL: 

Q Mr. Meeks, Mr. Hinojosa ptks up that code and 

puts that code on it? 

A That's riJ!;ht. 

Q And Mr. Hinoiosa has the code book? 

A That is correct. 

Q You don't know the functions are or what the 

code is, it Is done after you ~et through with 

it, isn't that correct? 

A That Is correct. You see, our code is a private 

code and there ts about two hundrf'd di.fferent 

numbers. I don't attempt to keep them all in 

my mind. I came orepared, however, with the code 

list in ca~e you did inquire. 

MR. MITCHELL: And for the purpose of 
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the ob1ectfon it would be t~at the wit-

2 ness doesn't have ~ersonal knowled~e, Jud~e. 

3 of what the c~des are or the assignment of 

4 the codPs. Mr. Hino.1 osa havinp: by previous 

5 testimony been estsbltshed as being the 

6 p:entlemE'n who make·s the assip:nment and my 

7 object-Ion i.s he has no J)er!unal knowl&lge. 

8 T~E MASTER: But ~e has the county codE' 

9 list used by Mr. Hino1oss. The objection 

10 is overruled, it has not been idE'ntified, 

II howeer. 

12 A I have access to it, I mean I just have no use 

13 for it most of the time. 

14 Q (Mr. Odam:) Mr. ME'eks, let me refer back to the 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

quf'stlon, it reff"rs to code numbers here, codE' 

numb.-r 32. 

A YE's, si.r. 

Q Do you have J)ersonal knoWP.dge as to what the code 

number •-

A Not from personal memory, I know it specifies 

a certain class of either nurchases or services. 

Q And you broup:ht some pa,ers with you here today? 

A This is a copy of the code that we use. 

Q And who ~repared this item that you have before 

you? 
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A WPll, I mad~ -- I m~de the x~rox copy. 

Q This is a county cod~ list? 

A You could call l t that, however, this is an 

unofficial thin~ that we just use in our office. 

MR. MITC~ELL: That's ri~ht. 

A For identification purposes. It h not a 

required thing, it is just for our own convenience. 

Q All rtght, sir. The road an1 bridge fund, it 

was your testimony that the road and bridge fund, 

if t~e payments were pdd from the road and brid~e 

fund, it might not necessarily have to go to work 

being done on the roads and bridges? 

A No, that is right, 

Q Okay. 

A In fact, my salary is paid out of the road and 

br~dge fund. 

Q So it is not uncommon for salaries to be paid out--

A No. 

Q -- of a fund t~at haR nothing to do with roads 

and bridges? 

A No. 

Q So on the top part of Exhibit E-43. I will show 

you what t~ called generally a claim f~r payment. 

Arf' you familiar with that instru1'1ent? I'm not 

talktn~ about this partic~l~r nam~ or anything, 
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but ('8n yo11 idPnti.fy what is a cla~.m for pay-

2 mf>nt? 

3 A It iRa claim, a printed form t"at my offict> 

4 sunplies to thosP that require a form of that 

5 km~ and it can bt> Pither for materials or servict>S 

6 rendPrPd, for ppople -- •ervict>s rendered for 

1 orople who arP. not on the payrol' and other mater-

8 fats from incidf>ntal material. 

9 For PxamplP, you wouldn't ~et a claim from 

10 thP -- for a bulldozer on a thing like that, but 

11 _iust small local itt-, .. s usually. 

12 Q Now, a clai.m for payment, if this were all 

13 to~ethP.r, I take it that you say this at the 

14 bottom is a claim 1acket? 

15 A That's right, the claim goes inside the jacket. 

16 It is an envplope really. 

D Q This claim would go inside the jacket? 

18 A That's right. 

~· Q And again, I'm not talking about the claims on 

20 here, but just the procedure? 

21 A Yrs. 

22 Q How would., generally, say, a claim for payment 

24 

25 

comP. to you or your office? 

MR. ODAM: Strike that question. Let 

me go back. 
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Q Would a claim for payment come to your office at 

2 any time? 

3 

5 

6 

7 

A It would. 

Q fnd once 

it came to your office, what would you do 

with this claim for payment? Not this pa~cular 

one on E-43, but generally what would you do with 

8 A Well, at the moment it came, nothing, we would 

9 just put it away with the other claims and just 

10 prior to the commissioners• court meeting, we 

11 would get all of th~~e claims out and make the 

12 jackets, examine them and get them reaey for· the 

13 commissioners• court. 

u Q All right. 

15 A My assistant would reconcile all of the -- not 

16 necessarily the claims,of course, but other bills 

17 to be sure we hadn't paid-- that the balances 

18 were correct. 

~ Q All right. 

20 

21 

23 

24 

25 

MR. ODAM: Your Honor, at this time 

we would offer into evidence Exhibits E-43 

through E-50. 

MR. MITCHELL: The same objection, 

Your H~nor, it would be hearsay and 

improper authentication. 
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THE MASTER: Well, insufficient, I 

think. That is the authentication? 

MR. ODAM: Well, Your Honor, I am not 

attempting here to this witness to state, 

for example, that Roberto Elizondo signed 

this one. This witness has testified that 

his job is to keep claims jackets to keep 

claims and these are copies of the same 

which he has identified. 

THE MASTER: I don•t know that he has 

identified t~0~e. 

MR. MITCHELL: Ro 1 Your Honor. 

THE MASTER: -- as claims, actually 

filed with him. 

MR. ODAM: All right. Let me -­

THE MAS'lER: Or paid by him or 

anything else. 

MR. ODAM: Let me go a little further. 

THE MASTER: He said that is a form or 

claim that Duval County uses. 

MR. ODAM: All right. 

THE MASTER: If I am not correct about 

that, let me know. 

MR. ODAM: All right. Let me go a litt e 

further, then. 
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{By Mr. Odam:) 

Exhibit E-43 --

Speciftcally, let me 

THE MASTER: Let's take this occasion 

to take our break at this time and be back 

at 12. 

MR. ODAM: All right, sir. 

{Whereupon, the hearing was in recess 

from 11·40 a.m. until ~.2 noon.) 

MR. ODAM: Your Honor, before we proceed 

wtth Mr. Meeh, •nd I don't thtnk we need to 

ask Mr. Meek to leave the room, there were 

three matters that I would like to take up. 

One being that Mr. Mitchell has 

given me back this original copy of this 

letter from Mr. Smith to which I have no 

objection and it is fine with me, I think 

it was an exhibit he wanted in, wherever 

it goes. It is fine with me to go ln. 

need 

E-22, 

THE MASTER: Well, let's do that, we 

to get it done. It is either R-22 or · 

I am not sure which . WHch is it? 

MR. MITCHELL: It is R-22, Your Honor. 

THE MASTER: Yes, R-22, 

MR • MITCHELL: And may 
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permission to withdraw the partial exhibit 

that has been previously introduced with the 

object in mind that it wo.1ld constitute the 

identifying exhibit for this exhibit and 

have the reporter mark this, 

Now, the matter that has been 

delivered to the Court on November lOth, 

1975, under the signatvre of Mr. Garland 

Smith. 

THE MASTER: But there are two there, 

pull R-22 for -~, if you will, because I 

could not find R-22 as an attachment to 

any one of those exhibits. But that is 

because I didn 1 t have R-22 in front of me 

to oompare, 

MR, MITCHELL: This is R-22. 

THE MASTER: All ri~. Now, will you 

find for me -- this is supposed to be 

attached to one of those exhibits, is it not? 

MR. MITCHELL: No, sir, that was a 

page out -- Mr. Smith testified under oath 

that R-22 as it is presently in evidence 

was a single page out of the exhibit and 

I asked him if he would produce the entire 

document and he said that he would. 
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THE MASTER: All right. So that 

entire document should have this as an 

attachment. But I don•t find it anywhere 

there. 

MR. MITCHELL: All right. It appears 

in here, Judge. 

THE MASTER: Ok.ay. Sh 'il it to me and 

I would appreciate it. I just coulddt find 

it. 

MR, MITCHELL: Is that it -- no, that 

isn 1 t it, eitn .. _. 

THE MASTER: No, that may be the same 

thing, this is just typed and that is written 

and I didn't compare them, but I could not 

find a typed exhibit comparable to that. 

MR. MITCHELl,: It is, Judge Meyers, it 

appears to be a typed exhibit of his 

appendlx one. 

THE MASTER: All right. 

MR. MITCHELL: And truthfully, R-22 

being typed is a more legible copy than this 

one. We might leave it, however the Court 

wants to do it so that the record is not 

confused. 

THE MASTER: Why don't you decide which 
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way you want to do it and we will, tomorrow 

morning, make lt a part of this record. Is 

that agreeable with you? 

MR. MITCHELL: That is fine, Your 

Honor, and may I just leave the entire 

package in the custo~of the Court? 

THE MASTER: You may. 

MR. ODAM: The otl-ter two things before 

going into Mr. Meek's testimony; I mentioned 

previously about a trial amendment which 

the Court sa:· it wanted in writing and I 

don•t know if you want to take it up now, 

probably after this witness• testimony, 

but I have prepared that and also some 

subpoenas I would tender to the Court which 

I suppose we can take up after Mr. Meek's 

testimony today. 

I do not have copies yet for 

Mr.Mitchell because I thought from the way 

the Court stated, I don •t know that -- wbt 

the Court's pleasure would be on that. 

Anyway, it is not a matter that we have to 

take up right at this minute unless you so 

desire, and the subpoenas I can Just --

THE MASTER: Do Y"U uant me to sign these 
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subpoenas? 

2 MR. OD.AM: Yes, sir. 

3. THE MASTER: They don't have the carbon 

4 paper in between them. Are they no, that 

5 is not the kind of paper that is 

6 MR. ODAM: No, sir, they do not. 

7 MS.LEVANTINO: Here is a piece of 

8 carbon paper. 

9 THE MASTER: Let me do that after Mr• 

10 Meek's testimony. 

11 MR. ODM:. That will be fine. 

U Q (By Mr. Odam:) Mr. Mee~, I have just shown you 

13 some exhibits and specifically, I was not referring 

14 in general terms to them, but specifically to E-43 

15 through E-50 and ask you if you can specifically 

16 identify tooth what is at the bottom horizontally 

17 and what js along the top of the page? 

18 A Yes, these are claims, together with the claim 

19 jacket. The claims -- the claimant is Roberto 

m· Elizondo for the sum of two hundred and twenty-flve 

21 dollars. 

D Q Now, would it be -- do you know of your own 

perronal knowledge whether or not these particular 

24 claims came into your office? 

25 A I do indeed, they did. 
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Q And did 
you have or did you personally prepare 

2 the claim jacket into which they went? 

3 A I didn't prepare 1t personally, no. 

4 Q And after they came 1n, I presume, however, that 

5 that particular claim jacket was prepred? 

8 A That 1 s right • 

7 Q And that at a subsequent occas1on, those claims 

8 were submitted 1nside those jackets to the 

9 commissioners• court? 

10 A That •s right. 

11 Q For approval or di~ .,proval? 

12 A ~hat •s right. 

13 Q Now, or your own kn~wledge, your own pArsonal 

14 knowledge, did the originals of these, are they 

15 contained in your files or were they at one time 

18 contained in your files at the count~ additor•s 

17 office? 

18 A They are in my files, but just where they are e.t 

19 the moment, I don•t know. 

m Q That is because of all of this --

21 A Turmoil, yes,sir. 

U Q These various proceedings? 

a A Different people have checked them out and we 

24 haven't been able to locate them. 

MR. ODAM: Your Honor, I would again 
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THE MASTER: Give us just a minute to 

mark our records, 

MR. MITCHELL: We do not intend to, 

however, withdraw our other objections. 

THE MASTER: All right. 

MR. ODAM: lvell, for clarity, you 

ask~d me if they were admi~ted in Austin 

and they were admitted in Austin in the 

House of Representatives. They were not 

admitted in the Senate because we had not 

gone in to tl!L ~nat~ proceedings. 

MR. MITCHELL: Well, ~'m going to 

continue my objectj_on. We had no right of 

cross-examination in the H~use and we did 

in the Senate. I would suggest, then, 

Your HJnor, that counsel just. sin1oly --

well, I'm not going to make any ~.,~ggesti.on 

on how to run this Court. I just reassert 

my objections, then, Judge. 

THE MASTER: Well, you'll renew your 

best evidence objection? 

MR. IHTCHELL: Yes. 

THE MASTER: I suggest you do some thin 

to meet that, Mr. Odam. 

MR. ODAM: Your Hon~r, the·originals 
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which were submitted into the H0use --

2 MR. MITCHELL: Well, ask him, John. 

3 Q (By Mr. Od am : ) The originals that went into the 

House of Representatives, did you take those up 

5 there yourself? 

6 A My assistant took those tp there. 

7 Q And put those into the custody o: the House in the 

8 proceedings? 

9 A Yes, sir. 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

24 

MR. MITCHELL: Excuse me, John. He did 

not testify ~- ';hat, it was Mr. Hino,iosa, 

he has no personal knowledge. That is the 

reason for the objection. 

MR. ODAM: When he was referring to 

Nr. Hinojosa in his prior testimony, I was 

confused about --

THE MASTER: No\'r, the ob<iect ion hAS 

been ·made that the originals are the best 

evidence and that objection stmply murt be 

met and there are clear rules of evid0nce 

to meet it w~ich I suggest you follow. 

MR. ODAM: All right, sir. Well, my 

comment was simply th.at the best evidence 

are in the custody of the Hou~e of 

Representatives in Austin, Texas. 
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' 
THE MAS'E: And you•re not under oath ! 

2 and not the witness in the case. 

3 :iv!R. ODAM: I know it. 

4 MR. MITCHELL: And Mr. Meeks, Your 

s Honor, was not there, that is the precise 

6 point. 

7 THE MASTER: Well, you're not the 

8 witness or under oath, either, Mr. Mitchell. 

9 MR. MITCHELL: I know, but I was there, 

10 Judge. 

ll MR. Of!JIM Well, the exhibits E-43 

12 through ~50 are not in evidence and I 

13 would just simply offer them by way of a 

14 bill of exceptions at this time to put them 

in the custody of the reporter so that I 

16 can properly authenticate them over the 

17 best evidence rule objection at a later 

18 point. 

·~ THE MASTER: I suppose that is the way 

20 you will have to p1·oceed. 

21 Q (By Mr. Odam:) I show you, Mr. Meek, what has 

been ma~ked as Examiner's Exhibit Number 53 which 

is a series of checi<s and ask you if you can 

24 identify these original che~ks? 

25 A Yes, I can. They are -- do you want to --
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Q If you could identify them for the 
record 1 

11681 

2 A They are checks that I made out and signed or 

3 my office made out and I signed. 

4 Q Is your nane on these checks? 

5 A It is. 

6 Q And where would that appear on the check? 

7 A Under the line labeled eounty 8( itor. 

8 Q The one that appears in red on these original 

9 checks? 

10 A That • s right. 

11 Q And to whom are th... checks made out? 

12 A The first one was Mr. Elizondo, Roberto Ell.zonclo. 

13 They are all made out to Roberto Elizondo. 

14 Q And I ask you also before offering those into 

15 evidence if you can identify what has been mar~ed 

16 as Exaniner •s Exhibit Number 54? 

11· A Yes. 

18 Q And how would you characterize Examiner's 

19 Exhibit Number 54? 

~ A This is another one of our office inno•~tions. 

21 

22 

. 23 

It is the record that we keep for our own benefit. 

It is kept on index cards, sort of a card file • 

Every check that we issue, as in this case 

to Toma~ Elizondo, is typed onto t~ese index 

cards. It is br our own reference so we can go 
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into this index and find the check we want and I 
I 

2 locate lt in the file. 

3 c For example, the clai11 number 'ver at the right, 

4 would that be a clatm numb<7r that would correspond 

5 with the claim jacket? 

6 A On the left here you mean? 

7 Q Yes,sir. 

8 A Yes, that is rig'lt. 

9 Q And then fhese original cardn are kept and are 

10 presently kept in your custody, l.n the county 

11 treasurer's in t~R county auditor's office tn 

12 Benavides? 

~ A In San Diego, yes. 

U Q In San Diego? 

15 A Yes. 

~ Q And you, I believe, brought with you today for 

17 your testimony, what has been marked as E-54, 

18 is that correct? 

~ A Oh, yes, this sheet. 

~ Q The sheet we are talking ahout right here? 

21 A That ' s r 1gb t, yes , I see • 

~ ~ And this would identify the claimants themselves 

23 •~ a part of this entire package of information 

24 with respect to claims? 

25 A That·~' right, these are ~heaks for four different 
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years made out to Tomas Elizondo. 

2 Q Okay. 

3 MR. ODAM: Your Hono"'·, at this t 1.me 

4 we would offer into evidence the checks 

5 signed by Mr. Walter Meek 1.n payment to 

6 Roberto Elizondo from the County 

7 Treasurer of Duval, E-54 and E-53, and also 

8 introduce in evidence the copies of claim 

9 cards, Examiner's Exhibit 54. 

10 MR. MITCHELL: Your Honor, no :>b~ecti'Jn 

11 to 53, but me-:· 1 have the witness on ·:0ir 

12 dire to see if I have an objection to ~4? 

13 THE MASTER: 53 is admitted and you 

14 may have the witness on voir dire. 

15 

16 

17 VOIR DIRE EXAMINATION 

18 
BY MR • MITCHELL: 

19 

~ Q Mri Meek, as I underrtand the Exhibit 54 is made 

21 

24 

25 

up very much on the order of --

THE MASTER: Excuse me, you aaid no 

objection to 53, you mean objecttns Jther 

than the standing objections you have? 

MR. MITCHELL: Yea, sir. 
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THE MASTER: That you stated earlLer 

2 bday? 

3 HR. HITCHELL: Yes, lour Honor, at the 

4 outset Rnd I appreciEd3 that, Judge Meyers, 

5 and where I have objected or have not 

objected which has been on occasion tn the 

7 trial, I certainly CJ.d not ~ean to waive 

.8 our basic objections. Tnank you, Judge 

9 ?4eyers. 

10 Q (By Mr. Mitchell:) Hr. Heek, tt1ese were made up 

11 as sort of~ summc:~. as I understand your 

12 testimony, from the total package commencing with 

13 the claiM to the ~ssuancc of the warrant and the 

14 payment and return of the warrant and the date, 

15 that is E-54? 

16 A Do you mE?an the '_ndividual cards or that particular 

17 copy was made up? 

18 Q Well, the cards and the copy. 

U A Well, of course the copy ts of the cards, four 

20 different cards, four different years, in other 

21 words. 

a Q Yes, I noticed that -- I noticed that the card is 

24 

25 

Tomas Elizondo on one and Roberto Elizondo on 

another and that they are for the :vears '70, '71, 

'72, r73 for both Roberto and Tomas. 
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A Yes. 

2 (' And my only question is solely for the purpose of 

3 1nf'orming myself and the record and the Court to 

pass on the admissibility is, these are made up 

5 by you under your direction, from the claim jacket 

where the claim number came from? 

7 A That is right. 

8 Q And the warrant number, the a ,tount, the funds 

9 against which it is charged and tne coding put 

10 on there by Mr. Hinojosa and the date? 

11 A That 1 8 correct. 

12 Q And you can verify that the material appearing :n 

54 is thus extracted from your records? 

14 A Yes , s i r • 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

24 

2S 

M'R. MITCHELL: The only object to11, 

Your Honor, I do note that the exhlblt 

relAtes to Tomas Elizondo and I unders~0o~ 

co~nsel to announce tt was coming tn under 

Roman three, which, of course, relates to 

Roberto Elizondo. 

Other than that, we would hav~ no 

objection other than our b~sic objn~tions 

to 54. 

TT!E WITNES.'1: May I expla'n t:,.:Ji., Your 

Honor? 
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1173 I 

THE MASTER: Yes, sir. 

THE WITNESS: Well, it is entirely 

my mistake. I got a call at the last minute 

last night to bring these cards or copies of 

them and I made a mistake of including 

Tomas Elizondo. I dldn 't not ice the 

difference, but that is juf~ included in the 

first 1970 card. 

THE MAS'l'ER: Well, are you offering 

.the cards containing Tomas Elizondo -- the 

information '-''-- ~erning Tomas El1.zondo? 

MR. ODAM: Yes, sir. 

THE MASTER: On which 

MR. ODAM: That would be paragraph 

four, I believe, Your Honor. 

THE MASTER: Well, then, the objection 

is overruled and the exhibit Lsadmitted. 

MR. ODAM: Well, I can simpl~ look at 

the paragraph number and see. 

NR. MITCHELL: Bl1t there is no 

allegation, Your Honor, about TJmas Elizondo 

in taking any money from the county. He just 

drove a backhoe. 

THE l4ASTER: Well, it mlglt be -- ls 

that an admlssion1 
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MR. MITCHELL: An nlle~atton that h~ 

drove a backhoe, a very, very far-nut 

allegation, Your HOnor. 

THE MASTER: Well, i.t is, of co•1rs8, 

if it is irrelevant, I will give it no 

weight. 

MR, MITCHELL: Yes, sl-. 

THF MASTER: It mey be that it t.o; part 

of an exhibit that can•t be separated aJt. 

MR. MITCHELL: I think it c011H q'JitP. 

easily, just "'tout from the exhibit, 

Judge, that I m•ght suggest for 54 betnry 

the cards relating to Roberto. 

THE t-IASTER: Well, counsel, see u· ~·ou 

find any relevance and let me know b~c~use 

the charge -- with respect to Ro~erto, is 

that he drew money wl'lile attending cr~•trt 

reporting scho0l and I believe counsel is 

correct, that the charge with respect to 

Tomas is driving a backhoe, 

MR. ODAM: I would wl thdraw at this 

time, Your Honor, the page from E-54 that 

pertains to the claims for Tomae ElL~ondo. 

That was my error tn looking at the name~ 

down the side, lt said ~ltzondo and I 
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I 
I didn't look over to see. 

2 MR. MITCHELL: You•re going to have 

3 trouble because they alte~nate. 

4 THE MASTER: Let ne look: at it and sec 

5 what can be done, if anything. 

6 
(Handed to the Mas~.) 

7 

8 MR. ODAM: It \'•ill ne fine with me if 

9 they are just X'd out. 

10 THE MASTER: You can just cnt o:"f the 

11 tar two un1P~- I just read them incorrectly. 

12 HR. ODAM: All right. 

13 THE MASTER: You can do that at a 

14 recess. 

15 MR. ODAM: All right. 

16 THE MASTER: T.t doesn't matter, lf it 

17 is not admitted, the fact that it is here 

18 still doesn't make it in evidence. It is 

19 wtt~drawn, that portion of the exhibit is 

20 withdrawn. 

21 MR. ODAM: Are you suggesting, then, 

22 Your Honor, it would not be necessary, and 

lPt it go in ~n it ls7 

24 THE MASTER: As f'ar :1s I am concern~d. 

MR. ODAM: '\gain, \'le ,<J.re not admitting, 

--~~---------------------------------------------+-
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1176 
·-r 

then, the one on the tor for Tomas Eli?.O•!OJ, 

The other one, two, three cards pertaining 

to Roberto and it was my intention initially 

to go into th~t on Roberto only. 

THE MASTER: All right. ExcusE me, 

You brought two identical records? 

THE WITNESS: The t is right. 

THE MASTER: And 1ot separate rages, 

is that what you•re telling me? 

THE WITNESS: They are both tcle n t.ica 1, 

yes. 

THE t-~ASTER: All right. 

MR. ODAM: And, of course, 0nly one 

page is being offered. Your Honor, we would 

pass the witness. 

permission of the Court to have E--~3 

marked in subparts for the possibility of 

asking the witness questions as to s~rarate 

ones? They are just a package of checks • 

THE l!ASTER: You can do it that v1ay or 

you can say -- do 1t by date on the check. 

You want to protect the record, I understand 

t.ha t. 

MR. MITCHELL: The t 's right. 
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THE MASTER: But you oould ••Y '""" ""-

71-
is it a numbered check, tnctdentally? 

~R. MITCHELL: Yes, ~hey are, Judge, 

they are numbered. 

THE MASTER: Why don't you let those 

be the subparts, would that be all right. 

MR. MITCHELL: All rtght. 

THE MASTER: All ri;ht, check cumber 

50l0 of Exhtott N•lmber 3, for example. 

MR. MITCHELL: All rtght, so th3t the 

re~0rd refl~~+, lt has subpart number 15h, 

THE MASTER: I e that 7207? 

MR. MITCHELL: No, str, it is 727, 

I rne 1 have misread it. 

THE MAr, TER : 1\11 r ig h t. 

14R. MITCHELL· 554 and 5985. Thank 

you, Judge Meyers. 

THE MASTER: Those are the checks --

the numbers on the individual checks that 

you just read. 

MR. MITCHELL: Yes, str, and would be 

subparts of E-53 under the Court's dLrectton 

THE MASTER: Yes, s tr. 
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1 1 ~01 
-~ ~ ·t-

Q i Wl"ll, ,,1VP ~pl'r~fi£' rl.Aim f.-.rm~ ht>Pn flllfn mJt 1 

2 that undPrlte rae~ And PVPry onP of thn~P w~rrant~~ 
3 

4 for this amount an~ the rhPck is mailed frnm that 

5 claim. 

7 durP. 

8 ron~erning RobPrto Fli?.ondo 

9 

10 

11 a warr11nt. 

~ A fhat iF corrPct. 

13. Q An~ t t -- tl,a t i !'1 the U!'lUA l and rus tomArv mPthod 

14 follOWPd, that YOU rPrAll, on r]Rim~ f~r naymrnt? 

~ A Yt>F. thAt 's thP only way. 

17 to that clnim" 

19 Q And that, of r.oursP, i~ done in your cnunty, As 

20 

21 A That il'l r~.·ht. 

~ Q And then, wl,at dnr~ hP ~n with that rlnim, dnP~ 

23 

24 out of which thP wnrk WI'!~ dnnP, or f~ lhPrP A 

Aet l)rorrdurP? l 
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15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

A ThP.re is no set procedure. He may send it hy 

the janitor. It can arrive in my office in vario~ 

Q ThosE' clai..ns find ::h,i.r Nay to your office, ilo 

thPy not? 

A Yrs. 

Q And do you have an ass~stant? 

A YE's, ~ fr. 

Q Those clai~s wilt lie therP unt·t the are pre-

par~d for presentment to the commisstoner's court? 

A Yes, sir. 

Q Tell us whe1 the commissioner's court meets, 

A On thE' second Monday of evf'ry month. 

Q Now·, I assu:ne tl,;1t prior to tllat second Monday, 

you and you1 assistant prepare those claims for 

the commiss oner's court? 

A That is right. 

0 Are they listed or docketed in any way? 

A At that part;cular time, before tl,ey have been 

presented to tl-tf' commisstoner's court? 

Q Yes. 

A No,they are not. Wf' don't knoN whether all of 

them will be allowed. 

Q There are, In fact, claims that are tn ~e pre-

sf'ntE'd to the court for allowar.c~ or dtsallowances 
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A Yes. 

Q And t~at is the ~roc~durr? 

Q And it fs ynur tPsttmony that to your best 

rec,lle<"tioP,that nrocedure was followed in each 

and PVPry {n~tancr on checks {ssuPd on E-51 7 

A I am nosittvP of that. 

Q Sn when thev gn out nf your nff'rP. thev are nn' 

A l·~rll. l tm"l'rstand. yes. the clai!TI~ arP \"lOt conf'd 

until after they c0me hack. 

Q A 11 ri <!ht. What form are they ~ut in for nrPsr~t-

mPPt tn th' court? 

more than ~n envelope with a printPd r~~m n~ it 

Q Wit~ thP claim instde thP jacket? 

A That i~ rlrht. 

A YP!!. !!i C'. 
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16 

17 
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23 

24 

25 

tun ------ ----r 

Now,. the commissioners meet on t11E' second ~!on-

day of each mont~? 

MR. ODAM: It would a~~ear to me that 

the questions bein~ elicited of this wit-

ness appear to pertain to the special 

exceptions filed on ~age 14. It t s and 

~enerally Ftates how the proceeding is 

cominJ! about. I recall thAt -tt wa~ thr 

understanding that the testimony with reg~rd 

to questions f law would be taken --

THE MASTER: Now, I have to int~rrupt 

you at this ooint. I do not understand thAt 

you ever hear testimony on soecial excep-

t ions. 

MR. MITCHELL: That is right. 

TTf. MASTER: That is unheard nf. That 

is known as a speaking dpmurPr, which i.s 

not known in Texas statutes. I appreciatP 

what you are saying, but obviously at this 

time I am not goin~ to hear testimony on 

the ~lea in abatement or any of the othrr 

pleas and certainly not testimony on special 

exceptions. 

He has a gen~ral drnlal on file and 
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as well as a mattPr of rxcPptinn. 

Do you di.sagrre1 

lffi.. ODMI: 

special Pxcrption an~ tt fs testi~ony on 

the special rxcrption w~ich is ~nt nnw 

or ever admissibl~. T ~on't t~ink 1t goes 

to the general denial 'tself, but, of cou~se. 

that is the Cou~t's rulinq. 

MR. MITCHELL: \>7f'll, you l"e.re allegPrl 

it and --

T'--IE 1\fASTER: 

which I think authorized thfs evi~f'ncP. It 

may have someth tng to do wit~ t 1>!> <~Pf'C i.a l 

excrpttons also. 

You are not in cn,Jrt offf'riTlr' tPsti:"tony 

on spec~al exceptions, Are you, Hr. :1itcht>ll 

HR. MITCHELL: No, I 11m offer in!~ it f0r 

t~r nur~ose of the record. tourhfn~ 0n the 

gentleman's credabillty and touc~in~ on hts 

knowled~e nnd on· the continuity nf ~he 

of someone iust sitt-fnp. clnwn nnd ~«iring a 

bun1·h of checks. 

MR. ODAH: 
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'PUr"oses, I havE> no objectton, ho~oJE'VPr. if 

2 it ·s offered for the snecial Pli:CPl)tion, 

.3 ther: 

4 THE MASTER: If it were offE>red for 

5 that, you would havP your obiection, but 

6 it ~·a!'1 not. 

7 MR. MITCHELL: I an sor_·y, I don't wAnt 

8 to be rPl)Ptitive, but --well, where was I? 

9 Well, thE' claim jackets ~et out thP 

10 essE>ntial information ~otn~ into the commis-

11 sloner's cour .. 

. 12 A That is right. 

13 Q And the commissioner's court in your county at 

14 t~e time it is relevant hPrP, in 1972 and 73, fs 

15 madP un accordin~ to the dictates of the statutE's? 

16 A YPS. 

17 Q And thP county fs di.vi.ded into commi!Utioner's 

II nrecincts, is that correct? 

19 A YeP.. 

20 Q ·And Duval County is di.vid('d into commissi.oner's 

II 'Precincts? 

A Correct. 

Q And in 1972 and 1973, ho'" many commissi.onPrs ~,erP 

ther~ !n Duval County? 

25 A Four. 
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Q Four in Duval County? 

A Ytoa, 

Q And t bPliev~ t~at the commissioner'§ court is 

further made u~ by the county 1ud~e, w~o sits 

ex-officio, and ~resides over the meetin~s? 

A Yes, 

Q And it was your tP~timony that at the time four 

commissioners constituted thE' commissione-r's court, 

!)lUI the c•,unty 1ude;e? 

A Correct. 

Q And the county jude;e •as at that time Mr. ArchPr 

Parr? 

A Correct. 

Q · ·on the second Monday of each month, those claims 

havin~ been ,re,ared by your office and staff, 

that is, com,osed of who? 

A Mr. Hinojosa. 

Q He 1s the assistant auditor? 

A Yes, 

Q And he testified in Auetin? 

A Yes • 

Q Other than Mr. Hinojosa, you do have secretarial 

A No • 

Q Who dou the ty~tn~ for you? 
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A Mr. J.Hnoio~a. HP fs an exorrt. 

Q Mr. Hfnoio~l'l and yotJ't""1elf l>t"Pp-"<'P. tlle claims, 

thPV Rtr nut fn shapp for thP court? 

' YPs, fnr t~P commisslonP.rs court. 

Q An~ i '~ t·h, •.:e R secretary for thf' commi ss loners 

conrt" 

Q R~f!ht. 

A !'ral Crn1nty that t:he ,!udgf' 

Q Anc'l th<' minutes for 197~ and 7~ t.rerf' k"n it• a 

hnok, w~r~ thPy not, q Mellbound volumr? 

A VPS. 

hl'lvP. if he h.t~cl fol1rp.•en thP usual course of 

nracticr. put in~o the mfrutp~ the conduct and 

act-! ons taken by th!" cnmMi ".c; i on!"r~ court" 

A That is rt~ht. 

0 And ~P c~n ~o back and read them at thfs stAge and 

~ind thPy ~rP -lnt ct for t:hP commir.sioT'ero:; court 

mPPtfftrs tn 1972 Pnd 73? 

Q Now, carry us throu~h the procedure. 
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--~---------------------------------------------~ll~R+ P.<1v~ you evf'r h~ in attPndance ,..,r do yot1 

2 tak" no pos1tion at all 'l.n thP commisRionerfl court 

3 

4 A Only on claims that are deci~edly f1leJa1, or 

5 they i~ a question about them. that is the PYtent 

6 of mv authori.ty. 

8 with thllt? 

10 C ThRt doe-~ not T>recludf' any memberfl or other per:<Jon 

11 

12 heforP thP court? 

13 A Corrf'c t. 

W Q Do ynu know whether or not the court oasse~ on 

15 those claims that has been presented to tt? I 

16 assume they do, they take a vote? 

17 A Yes. 

18 Q And the county jud~e doesn't vote unlPSS thPr~ 

19 is a tie" 

m A That ts right. 

21 Q And each and eve-ry claim thnt i.s a 'Part of i.t 

would, as far as we know, have gone through that 

samiP nrocedure. 

A That is correct. I would also saythat I can't 

vrrtfy the fact that every cl4im is examined and 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COUf'T REPORTERS 

71'1 ANTELOPE • GUARANTY BANK PLAZA 
CORPUS CHRIS'TI, TEXAS 7840t 



2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

IS 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

l1R9 
~------------------ --~-- ----·--- +~ 

i 
il 

'I !I 
!i 
:I 
I' 

Q 

okayed individually. 

I under~tand that. As a matter of fact, wnuld it l 
be a fair statement that you don't have any personal 

knowledge of the back~round of those claims? 

A No, I ilon't, 

Q And if the claim {s Illegal, you pick uo on that 

and ootnt it out to the court? 

A Correct. 

Q There is an additfonal screening ?rocess on these 

claims by the court themselves? 

A Correct. 

Q And there is nothing to keep a commissioner 0 r 

any citizen from coming before the court and 

asking that a certain claim not be considered or 

taken out? 

A You are correct. 

Q Now, Hr. MPPk, aftt>r there is a vote, 1s there 

an entry in the record of the county 1udge of the 

vott> and ho~• the vote was cast? 

A Usually, it ts, yt>s. They list the no's and aye's. 

Q What hapnens, if you know, from there? 

A Well, wht>n the commissiont>rs havP ~ont> t~rou~h 

t~em and okayed tht>m, tht>y are brought back to 

mv office. 

Q By whom? 
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A W~ll, by thP trPssurer a lot of times. 

0 Is he generally in attendance on a m«t:inJr of the 

commissioners court? 

A Yes. it is not necP.ssary, but it seems to facfnate 

him, so he does attend. 

Q It ~oes also oerform a ~ra~matic function of 

~ivfng a connectinR link between 7our office and 

th~ commi:sstoners court? 

A That is correct. 

Q After tt is broug~t back t~rou~h your office, 

w~at is brouP-;ht bacK first? 

A Thf' same t'linP-; we took in, the bills and iackets. 

Q Indicatin~ on t'l-tere the vote of the commi_ssi_oners? 

A No, there ts nothhlJI: tndicated on tlle ; acket. 

We indicat.-'! them by number. WP. put tht"m all aside 

that are okayed and toss out those which are not. 

Q Do you notify the claimant on those t~at are dis-

~roved? 

A No, we sit on them for a while and if it ts a 

fraudulent claim, they don't come in after it. 

Th~y find it is not oassed and it is drop~ed. 

Q And there is some lftiP-;atton on those that wP.re 

drn~oed? 

A We never had any. 

Q You have one now you are getting ready to g~t 
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I 
I sued on by yours truly. 

A That is ri~ht. 

Q Once the claims come out of the commis~·i.oners 

court into your office. what is the next step? 

A ~ we get them back, we start right away making 

out the checks and ~etting them out, 

Q When I say warrant and you talk about checks, 

we are talking about the samP thing? 

A That Is right. 

Q And the checks are officially printed and .numbered? 

A That i.s right. 

Q They are not private checks taken out of people's 

pockets? 

A No, sir. 

Q And all of thos, are prf.nted on thE' lettPrhel!d of 

the County of Duval? 

A Yes. 

Q And the road and bridge fund, that is of no 

significance? 

A That is ri~ht. 

Q And the amc•unt of money ts written out on t'1E' 

check face~ 

A Do you mean the funds? 

Q The face amount of the check? 

A Yes. 
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A Ye~. 

Q It l~ ~i~ned by you first? 

A YPs. 

Q And t~en, I imagine you examine it to ReP. that it 

is t~ere and you cross-check with the claim form 

to seP whether or not the commiss'onPrs court 

authorh:ed it? 

A Well, that sounds like a comnlicated process, 

but It is much easter than thAt. 

Q All ri~ht. You don ~ countersign a check th3t 

you are not sure has passed? 

A That is rl~ht. 

Q And then your assistant signs the checks? 

A No, first the county clerk. 

Q You take it from your office to the county clerk 

and he puts his signature on it? 

A Yes. 

Q And the final signature is the county treasurPr 

of Duval County? 

A That is right. 

Q And each and every one of thosP individuals sign 

each and every warrant or check? 

A Ri~ht. 

Q And then the notations in the lower lefthand corne1. 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT REPORTERS 

717 ANTELOPE • GUARANTY BANK PL..AZA 

CORPUS CHRISTl, TEXAS 7840, 



2 

3 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

ia 

'24 

'25 

ll':l' 

are they the codinr. notations? 

A Th~ i~ right, but it ts on the rt~hthand side of 

tht> check. 

Q That come~ from w~om? 

A M~. Htno_1osA. 

Q And he has testified that he has befo~e him the 

codi_ng, thAt -ts. thE' numbers that a-p-pear onE-55 

and E-53, these numbers, K-3?0 and various other 

.numbP.rs that are- codtngs which are intelligible 

to him? 

A ~h~t is ri~ht. 

Q Whi~h tell him thr nature of the claim? 

A Correct. 

Q When does he -put those on? 

A As he ty-pes the- check. 

Q You sign them and then the county clerk anrl then 

the treasurer si~ns them? 

A Correct. 

Q And then, are they -picked u-p by the -payee? 

A Yes, but 1ust usually the ones for those on 

the warrant~ for labor. The tmssurer keeo~ them 

ht his offi.ce and hands thE"m out. For all other 

mate~lals, especially chE"cks that mall out, we 

do that in my officE". 

I 
--r--

Q All ri~ht. Now then. these items are returnerl to 
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you after they hav~ been cashed or deposited by 

2 the "ayee, is that corre~t? 

3 A Do you mean t~e checks? 

4 Q Yes. 

5 A They are returned to the treasurer. He is the 

6 custodian of them. 

7 Q He was the custodian of E-53? 

8 A That f s rip;ht. 

9 Q The~ there is still another cross-check made, 

10 you go back on them. as you have testified on 

11 E-54, and a card 1s ·~ed u~ on each and every 

12 

~ A Correct~ 

14 Q Of each and every warrant or check issued by Duval 

15 County? 

1~ A Correct. 

U 0 And that is maintained as an Accurate and avail-

able record? 

B A Correct. 

·20 Q And, for exam~le, if you ~aid Jo~n Jones i.n 1971 

and paid him again in 1972, once in 73 and eight-

een times in 74 and five t~ousand times i~ 197~, 

all of those payments would find their way to a 

central control, such as a~p~s in E-54? 

U A Correct. 
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Q And ~howin~ th~ check number, the coding an~ t~~ 

~ay~e. and th~ fund, I suppose -- well, no, t~e 

datE'? 

A That is right. 

Q Now, is there anythin~ differE'nt about the items 

in E-53 that you arE' holdin~ in your hand, is 

there anything in the handling of E-51 that 

deviates from what you have ~escribed for the 

court E a proeedure for a clatm in Duval Countv' 

A No, not at all. 

Q Now, is the claim fo4 payment for material and 

services essentially the same? 

A The same, except it would have a different code 

. nuuber. 

Q An~ on labor, it ts held there and folks come in 

to S!:E't" them? 

A Yes. 

Q That is the only difference in the procedure? 

A That h ri!!;ht. He also handles the regular pay-

roll checks. 

Q Of course, Judge Carrillo, I believe the record 

reflects, was a district judge --well, from 1971, 

having been elected a~ain in November, 1974, is 

that correct? 

·A Yes. 
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Q And Ramiro Carrillo was a county commissionPr fn 

72 and 73? 

A YE>!'I. 

Q Hf. Nas the commissioner of what prE>cinct? 

A 3. 

Q And, of course, you can't t~ll this court from 

lookin• ~ the E~hibits 'you have, whPther or not 

Roberto Elizendo did in fact nPrform the work f0r 

which the ex~endftures in E-53 wPre paid tn him 

for? 

A No. 

Q there is no ~here onE-53 wherP it apoears to 

show Jud~~ Carrillo's name? 

A On what? 

Q On either of the ones you hold in your hand, his 

name? 

A i~o. 

Q And as far as you know, there is no authority o~ 

the clatm Jorms underlyin~ them? 

A No. 

Q And could you tell us whether or not hP appeared 

before thf' cominissi.oners court as a witness on 

behalf of any of them? 

A If he did, it was not to my knowle~ge. 

Q There is nothing you can tell us that Judge 
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Carrillo had any u~rtfclpatfon tn any of this? 

2 A That ts corrE-ct. 
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MR. MITCHELL: Pardon me, Your Honor, 

may I out a qu~stion to Counsel? 

THE MASTER: Yes. 

MR. MITCHELL: Are you lntendfne to 

limit this wftness' testimony only to num-

her 3? 

MR. ODAN: The two other areas where 

hls testimony would be relevant woul~ be 

number 1, S'l t ·· the -paragraph 1 on the Cash 

Store, and the other place it would be rele-

vent would he 7 through 1.2 and hased UY)On 

no objection to authenticatlon of checks, 

it may not be necessary to have ~im come 

b~ck later. 

MR. MITCHELL: WPll, all rte;ht. I 

have no further quE-stions of this witnPss 

on cross as regards number 3 and ff counsel 

~oes beyond it, I would reservE' the right 

to recall him. 

THE 1'1ASTER: FinP. 

MR. ODAM: We wfll go fnto t~P. Cash 

Store at this time, ·Your H~nor. 

THE MASTER: All dght, sir. 
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HS, LEVANTINO: Given thP hour and 

the time, Your Honor. we would like to ~Pt 

into the discussion of thP testimony by 

this witne&s this morning. 

May I aoproa~h the witness? 

THE MASTER: YtB. 

Q (By Ms. Levatino:) I am handing ;ou a bound 

~ork booklPt and ask you to turn to thP back of 

the booklet, beginning at page 450. -- I am sorry, 

351, and rtnning through pages 429. Could you 

ldentffy the mater~al contained on those pM~es? 

MR, MITCHELL: May I at this time state 

that we are gdng to object to the identifies 

tion of the Senate journal. pages ~51, and 

say ~- well, I am sorry, you a~e --

MS. LEVATINO: Well, Just as to the 

Exhibits. 

Jv!R, MITCHELL: Well, I don't want to 

dictate how that ought to be done. Those 

are numerous Exhlnts that have ban intro-

duced before the Senate and we agree t~PY 

will cometnto this record and I believe 

these arP the ones this witness has authen-

MS. LEVATINO: Ves, that is correct. 
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MR. MITCHELL: 

11991 

ThPSf' are numbPr~P~d-w~.,~f'::r 
they will bp hard to understand the cnntlnu-

Hy. 

THE ~STER: You BP-ree they may bP 

taken out of the journal and made Exhibits 

in this prnceedin~? 

MR. MITCHELL: That ~s riP-ht. 

You see, they com~ tn and counsel has 

introduced them at a ~rior hear:ng. 

THE ~STER: No, not herP. 

MR. MITC'"""'LL: At a prior hearing be fore 

THE MASTER: WE'll. that is anothPr 

hearinp, not a prior hearing. 

MR. MITCHELL: WE'll, at another hNlr{ n?. 

tions to them thete and wil.l make those 

same obiPctions herP. We a~aware thP 

ori~Lnals are still there, ~robably, hut 

out ~f considetation for that fact anrl thP 

1 ike11ti.Re oroblP.m we have, '-'P havf' agref'CI, 

sub1ect to thf' Court's ap~rova1, thar thf'Sf' 

can cnme into this hearing, ts that rf~ht, 

Coun!'!el? 

MS. LEVATINO: YPs. 
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MR. MITCHELL: And I would 1JrPf0r that 

WP have here. 

MS. LEVATINO: !.fAy I SUJtl'!est, Your 

Honor, tl-tat the Exhflits designated as H-1 

he E-55? 

THE MASTER: One Exhi.bit? 

MS. L'EVATINO: Ye~, because they Rr~ 

sub-designated. 

THE t-fASTER: Does that pose a nrohlf'm 

on cros~-exl'!mination? 

MR. MITCHELL: Yes. i.t doPs. It i <: 

bad enough and we shot.,ld k£> ep t"tem <:epnr-

ate. 

THE HASTER: Th~re i c; no problem, 

not uncommon to have a fifty or .c; ixt v oage 

volume marked as one exhibit. 

MR. MITC1rELL: Yes, Nith sub-dtvi c;i l)nf!. 

THE MASTER: And this has tt' s suh-

dtvts{ons, itself, does ft not? 

MR. MITCHELL· Yef!. it doES. ::oMe of 

those ar£> two thousand -- T am referrtn~ 

to the recitals. -- I would have no ~bier-

tion to --
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THE t.fj\STER: I don't know ~hat you arP 

talking about. 

MR.MITCHELL: I am sorry, I took it 

a.1ay from ynu. 

Thi.s is it right her~. Judge. 
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THE MASTER: Well, Mr. Mlrehell, as I 

see it, that is the only very first page of 

this exhibit • 

MR. MITCHELL: That •s right, I have 

examined to 386, Judge, and that is correct 

and I have gone through and it appears that 

that is correct,Judge, that that recital 

does not appear on the balance. I would have 

no objection if we jus~ simply marked that 

one the next one in order and leave them 

subdivisions: that I understand the proposal 

is subdivision Hll and Hl2, is that the --

MS. LEVANTINO: Yes, counsel. 

THE MASTER: Well, I think you need to 

unstaple it and peel it out, but I thhk one 

exhibit is fine. 

MS. LEVANTINO: Would you like to keep 

this extra copy? 

THE MASTER: Y$s, 

(Handed to the Mast2 r.} 

MR. MITCHELL: Counsel, may I -- Your 

Honor, may I ask counsel another additional 

question. Do you intend to also introduce 

those -- the vo1tchers apr:.earing on 4~0? 
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MS. LIWANTINO: Y~s, thl..s would be ~,he 

checks whtch you are referring to, whicn 

would then be destgnated ~s the next 

Examiner's Exhibit. 

NR. MITCHELL: All right, fine. 

MS. LEVANTINO: Sub-des Lgna ted H-?1 

th~ough H-212, which would be the next 

Examiner 1E number, whlrn ynu cro mar~. 

HR. MITCHELL: And you 110ulc1 obliterate 

the top of that one, the reference tn the 

prior -- or ~r,ther procedure that has no 

MS. LEVANTINO: All rtght, may I have 

this? 

(Handed to counsel.) 

MS. Ll!:VANTINO: For the purposes of the 

record at this time, Your Honor, ~ ~ave ~ 

copy of this material with all mateiial 

crossed out and Lf you would prefer, we 

can just pull off the staples, whichever 

would be e~sier. Would you prefer iust 

the rest of the material marked out? 

THE MASTER: I am sorry, s~y tha.t agal.n. 

MS. LLVANTINO: WOUld YOU pr~fFr thl..s, 

the material which will bF Lntroduced as the 
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next twrl examiner's exn\.blts, he remo·•r:r: 

from this booklet or nll of the. materLal 

crossed out and the booklet l~self introduced 

except forthe two examiner's exhibits? 

THE MAS'IER: Well, you mean all of thls 

testimony? 

MS. LEVANTINO: Yes. 

THE MASTER: No, I believe theexhlbits 

ought to be --

MR. MITCHELL: -- removed. 

THE MAST"'R: Separated out. y,u wl..ll 

have to find a fairly heavy stapler t0 

restaple them, but I just -- I believe that 

there is 35J pages of information here. 

MR. MITCHELL: That •s right. 

THE MASTER: And I don't s!"e an.y pol.nt 

in having the record contain thet. 

MS. LEVANTINO: Okay. 

MR. MITCHELL: For the purpose~>, then, 

Your Honor, the one on 351 become~ R--

THE MAS'IER: No, I think it is EX-55. 

MR. MITCHELL: EX-55, w!th sub 

exhibits and the preamble obliterated and 

on the one --

. THE MASTER: Again, (\ c you really c8. re 
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about the preamble being obliterated? 

What difference does it make, with no 

jury~· 

MR. MITCHELL: Judge, I just think we 

are all lawyers and I think we ought to 

treat the records as lawyers and I think 

that somebody upstairs would say, "Well, 

now, what are they let';ing all of that if' 

for." 

I really -- it is cosmetic. 

THE MA S'l'"'R: I am stating for the 

record that it is not part of the ex~ibit, 

but now lf you want it blanked o~t, I 

will get Ms. Levantino to re-Xerox that 

I guess we could just put tape over it, 

w hi t e i t ou t • 

MR. MITCHELL: That is fine, Judge. 

THE MASTER: All right. 

MR. MITCHELL: And then, Your H. lnor, 

four forty, for my purposes, would h~ 

Exhibit 56 with subparagraphs, am I corr~ct' 

MS. LEVANTINO: That's correct, 

subparagraphs H-21 through H-212. 

THE MASTER: That poses a probl:cm i,, 

that the last page of exhibit 54 is th~ 
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first page of Exhibit 55, because it is 

on one page. 

MS. LEVANTINO: \'lell, Your Honor, may 

I suggest we have extra copies of this and 

we will obliterate the last page and it 

will be two separate exhibits. 

THE MASTER : That is fine • 

MS. LEVANTINO: If Your H~nor will 

allow me, I believe we can finish with Mr. 

Meeks and introduce these being mark.ed 

subject to t?Hng -- making the alterr•tl.onf; 

which we have discussed, right after the brea .. 

THE MASTER: All right. 

MS. LEVANTINO: And for final 

production marking them tomorrow morning. 

THE MASTER: All right. 

MS. LEVANTINO: I offer these h·o 

exhibits Examiner's Exhibits 55 and 56. 

MR. MITCHELL: No objection, subject 

only to either -- questions on cross-

examination or voir dire. 

THE MASTER: All right. 

MR. MITCHELL: Counsel, why don't you 

just RO ahead and finish. 
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EXAMINATION CONTINUED 

2 
BY MS. LEVANTINO: 

3 

4 Q Mr. Meek, would you look at what has now been 

5 

6 

7 

8 

labeled Examiner's Exhibit 5~, subtitle H-11 and 

H-138 and identify these for the Court. 

Could you tell us just generally what that 

material is contained in that exhibit? 

9 A Yes, that is a Duval County welfare de partrnent 

10 form authorizing this p~rson t~ pick up groceries 

or whatever. 

12 Q. When you say, "that is," could you tell me 

13 precisely what you•re referring to, Mr. Meek? 

14 A Well, frankly, I can•t read it. 

~ Q Okay, let me -- on the first page of the 

16 Examiner's Exhibit, you will see on the right-hnnd 

17 side which looks to be like the claim jacket which 

18 you have, just identified for the prior examlnet' •s 

19 Exhibit Number 53, is that correct? 

~ A Identify that claim jacket? 

21 Q Yes. 

~ A Yes, that is a claim jacket for the -- that 

enclosed the sales slip and the order from the 

24 welfare department. 

25 ~< Do you k.now where the original of that claim jacket 
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is? 

2 A If we haven't turned it over to you, we have it 

3 in my files. 

4 Q Mr. Meek, I believe that a few months ago, or a 

5 month or so ago, you testified in another 

6 proceeding in Austin, Texas, before the Senate 

7 of' the State of Texas, is that correct? 

8 A That ls correct. 

9 Q And did you bring a number of forms with you at 

10 that time? 

11 A Yes, I did • 

12 Q Are these forms contained -- are the copies 

13 contained in Examiner's Exhibit Number 55, cooies 

14 of the form, the claim jacket and welfare 

15 vouchers which you took wit~ you to Austin, Texas? 

16 A That •s right. 

17 Q Okay. Did :tou ever race i ve the -- those or l.g inals 

18 back from when you presented them to the Senate 

19 in Austin, Texas? 

~ ·A No, I don't think that t did. 

21 Q On the first page of Examiner's Exhibit 55, on 

22 

23 

24 

25 

the right-hand side, is what you have identifi~d 

as a claim jacket for a welfare -- for payment 

to the Cash Store of a welfare claim, is that 

correct? 
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A Yes. 

2 Q What is the amount of that claim? 

3 A Now, what page 1s that? 

Q It is the very 

5 A The first one? 

6 Q Yes, sir. 

7 A That is a Cash Store, Benavides, 1ix hundred and 

8 sixty-five. Is that sixty-f.'_ve or sixty-six, 

9 I can't make out the figure. 

W Q Sixty-five, I believe. 

11 A Sixty-five dollars. 

12 Q To the right-hand side of that, would you tell 

13 us what that form is, which is entitled Duval 

14 County, Duval County Welfare Department, 

15 immediately to the left? 

16 A To the left. 

17 MS. LEVANTINO: May I approach the 

18 witn£ss, Your Honor? 

19 THE MASTER: Yes. 

20 A This, you r1ean? 

21 Q Yes, what is the form immediately to the left 

22 entitled Duval County Welfare Department? 

~ A Well, that is a welfare department form for 

authorizing. 

U Q Okay. And at the bottom of the page, there is 
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reproduced another form which has a series ~r 

2 names on it and what would that form be? 

3 A That is a sales slip from the -- from some store. 

4 It is not listed here. I mean it doesn t snow 

s on the sales slip. 

6 Q A 11 right • 

7 A Just a blank sales slip. 

8 C' And immediately to the left of t11at is what 

9 appears to be an adding mac~ine tape, is that 

10 right? 

11 A That is correct. 

12 Q Would this matertal be included inside the claim 

13 jacket that is identified -- that you have 

14 identified on the right-hand side? 

15 A It would be. 

16 Q Okay. If you will turn the page, are ther~ 

17 similar forms contained on the next page? 

18 A Yes. 

19 Q would that material also be included inside the 

.20 claim jacket? 

21· A They would be, that is where it would be found, 

yes. 

~ Q Okay. You have just finished descr~bing t~e 

24 

25 

procedures by which your office processes ~lalm 

forms such as these, is that corr•ct? 
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A Uh-huh. 

(,. Would the procedure just eltclted from you by 

'=ounsel, Mr. Mttchell, l.n the process of Y'-''lr 

clatm f,rm1 contatncd in Exhibit -- ~xamlner•s 

Exhl.bl.t Nu~b~r 55, be Ldontlcal 3r substnntlally 

similar to that process with which Mr. Mitchell 

has --

A It would be exec tly the sa me. 

Q It would be exactly the same~ 

A Yes. 

Q If you will n,w turn to what has been tdentifle~ 

as Examlner•s Exhibit Number 56 beginning en 

page 440 of the item which you have? 

A 4407 

Q Yes, would you tell the Court for the record 

what that exhibit ~ontains? 

A That is Duval County check. 

Q Is that a copy --

A Or a warra.1t, whatever you want to call it. 

Q The first -- what is the -- on the first one on 

the tha ·~ page, the top, what is the clAiGl 

number on that check? 

A Claim -·· 

'1: Can you read that? 

A That is --no, I can•t, it is Bg3, it loo~s like, 
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or 53. 

Q In conjunction with your previous testimony, ~ould 

one of these correspond with a claim form sub~itted 

to the county commissioners? 

A Yes, it would, 

Q Before it would be issued? 

A Yes. 

Q And I believe it was your testimOll.J, yoiJr previ.ous 

testimony, that --

MS. LEVANTINO: Strike that, 

Q Would you please look at page 451 of the book, 

THE MASTER: I em SOley. We have· GOt 

to stop. I have people waiting, 

MS. LEVANTINO: I e.m sorry. 

THE MASTER: 1-le will be in recene until 

8:30 tomorrow morning. 

(~hereupon, the hearing was in r~cess 

fron 1:05 p.m. on November 11, 1~)7'5, u.'1til 

8:3) a.m. on November 12, 1975.) 
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